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uvodnik

Dionice

Ne znam je 
li dobro 
ili loše što 

Opatija nije prodala 
svoje dionice LRH. 
Drago mi je što ni-
sam ja bila u poziciji 
da moram donijeti 
tu odluku.  Jer stvar-

no mora biti teško odlučiti o tome 
bez stručnih mišljenja i analiza. U 
trenutku kada se ukaže prilika dobiti 
toliko novaca, gotovo dva godišnja 
opatijska proračuna, lako je početi 
maštati što bi se sve u Opatiji moglo 
učiniti, izgraditi, urediti, uljepšati… 
Ali dionice nisu prodane. Tako je 
odlučio naš gradonačelnik. Kažu da 
je to povijesna odluka.  Vidjet ćemo, 
pokazat će vrijeme…

Dakle, nema smisla maštati, treba 
se vratiti u stvarnost. A u stvarnosti 
nas čeka i vrijeme gripe. Pa je poče-
lo cijepljenje protiv gripe, što je po-
praćeno i predavanjima za građane. 
Prenosimo na našim stranicama po-
nešto od toga što poručuju stručnja-
ci. Kažu da je fizička aktivnost važna 
za jačanje imuniteta i bolje zdravlje, 
a to su vjerojatno imali na umu i svi 
oni vrijedni aktivisti koji su se uklju-
čili u nacionalnu akciju „Zasadi drvo, 
ne budi panj“.  Obišli smo ih dok su 
bili u akciji i dokazivali da oni „nisu 
panj“.

Približava nam se i vrijeme Ad-
venta. Turistička zajednica je pred-
stavila bogat program. Evo ga na 
sljedećim stranicama „Opatije“. Šest 
tjedana blagdanskih događanja, če-
tiri dočeka Nove godine. Previše? 
Možda, za nas obične smrtnike. No, 
Opatija je turistički grad. Treba vje-
rovati da će Najljepši Advent uz more 
privući dovoljan broj gostiju i turista 
kako bi sva ta zbivanja i dočeci imali 
brojnu publiku. A ne treba zaboraviti 
da je to doba kada se i mi domaći mo-
ramo izvući iz svojih kuća i stanova i 
prepustiti blagdanskom ozračju.  

Zaboravimo na dionice i ne budi-
mo „panj“.

Do čitanja

 Mirjana Rončević

Parićali: Irena Bistričić i Nikola Turina

IGRALIŠTE

Ovo ni slika igrališta va 
kakoven propalen grade 
va Merike, kade više niki 
ne biva i ni kega da se 
igra na igralište. Ovo je 
igralište na Opriće. Osin 
piture na igračke, fali mu i 
jedan dobar trimer. Morda 
i kakove organizirane 
aktivnosti pa se ki pride 
morda i poigrat.

WC

Glavna je turistička 
sezona finila. Ma kako 
se volimo pohvalit da 

moremo imet sezonu od 
365 dan, tako ne bi tre-

beli zapirat kondoti na 
Lungo Mare. Aš turisti v 

Opatije još je, a kad ni 
njih onda je onisteh ki v 
Opatiju pridu na vikend. 

Kjuč z bravi vanka.

JESEN 

Kasnila je i ovo leto, 
a onda je za Svi Sveti 
prišla z jugon. Priroda 
je obukla svoj šareni 

kapot, a ovisti jesenski 
klobuk ćapali smo na 

portune na Punta Kolo-
ve. Da se ne zmoči, ili 

samo da šesno zgleda. 
Onistemu ki je imel ška-

ri v ruke za ovako neš, 
gre jedna kamelija.

BLAGO  
OD KAMIKA

Nekada je blago judemi 
bilo se. I život i smrt bi se 
reklo. A jubav va današnje 
vreme prema blagu neki 
pokažuju na neki drugačji 
način. Va Vrutkeh ovi 
zanimljivi oblici od kamika 
sakega podsjećaju na 
neko blago. Ki je blizu, rabi 
poć videt.bele kam

elije
crne m

aće
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PRESSUM

vijest mjeseca

S
kupština Nove Liburnije odlučila je da neće pro-
dati kontrolni paket dionica 25+1 posto Liburnia 
Riviera Hotela. Time su odbili ponudu većinskog 
vlasnika Gitonne Adriatic koji je za otkup ponu-
dio 360,2 milijuna kuna. Osnivači Nove Liburni-
je koja drži 75.661 dionica LRH su Grad Opati-

ja, koji ima najveći udjel, te općine Lovran, Mošćenička 
Draga i Matulji.

Skupština Nove Liburnije održana je dan nakon što 
je o ponudi za preuzimanje dionica LRH raspravljalo 
opatijsko Gradsko vijeće, koje o tome nije glasalo, već je 
odluku da se dionice ne prodaju donio gradonačelnik Ivo 
Dujmić.

- Moramo biti odgovorni prema budućnosti destina-
cije i prema svojoj imovini te stoga oprezno postupiti. 
Novac ne može biti presudan za donošenje ovako važne 
odluke. Očekujem da će novi vlasnik realizirati onu vizi-

 Piše KRISTINA TUBIĆ 

nim novinama 11. listopa-
da objavljena je Ponuda za 
preuzimanje dionica LRH 
d.d. koja je upućena svim 
dioničarima društva. Sva-
ki dioničar ima moguć-
nost prihvatiti ponudu u 
roku trajanja ponude za 
preuzimanje, a to je 28 
dana od objave, odnosno 
do 8. studenog, objasnio 
je Jerman.

- Treba sačekati i vidje-
ti u kojem smjeru ide novi 
vlasnik Liburnia Riviera 
Hotela, a za to vrijeme vi-
jećnici i izvršna vlast za-
jedno moraju upregnuti 
svu snagu te sagledati rizi-
ke koje nosi tržište dionič-
kog kapitala i odlučiti kako 
postupiti ako do eventual-
ne prodaje dođe za godi-
nu, dvije ili tri. Danas smo 
imali priliku iznijeti svoja 
mišljenja, informaciju gra-
donačelnika smo primili 
na znanje te mu prepušta-
mo odluku o prodaji dioni-
ca, istaknuo je na sjednici 
Gradskog vijeća predsjed-
nik Fernando Kirigin. 

Članovi Gradskog vi-
jeća u raspravi su istaknu-
li kako se radi o jednoj 
od najznačajnih odluka u 
povijesti Grada. Da Grad-
sko vijeće donosi odluku, 
tražili bismo angažman 
najkvalitetenijih stručnja-
ka konzultanata, to su vrlo 
kompleksne stvari vezane 
uz specijalizirana znanja, 
čulo se u vijećnici.

Prezentacija o povije-
sti stjecanja dionica može 
se pogledati na web strani-
cama Grada Opatije.

ju razvoja koju je najavio 
i stoga smatram da treba 
s odlukom o prodaji pri-
čekati još neko vrijeme. 
Pružamo ruku suradnje 
novom vlasniku te smo za-
jedno spremni raditi kako 
bi destinacija rasla i razvi-
jala se, a nakon toga spre-
mni smo ponovno sjesti 
i razgovarati, istaknuo je 
gradonačelnik Ivo Dujmić.

Ponudu Gitone Adria-
tica d.o.o. predstavio je di-
rektor tvrtke Nova Libur-
nija d.o.o. Danijel Jerman.

- Rješenjem HANFA-e 
od 4. listopada odobreno 
je društvu Gitone Adria-
tic d.o.o., sa sjedištem u 
Zagrebu, objavljivanje po-
nude za preuzimanje ho-
telske tvrtke Liburnija Ri-
vijera Hoteli d.d. s cijenom 
po dionici u iznosu od 
4.761,17 kuna. U Narod-
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Dionice LRH 
neće se prodati
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iz gradske vijećniceiz ureda gradonačelnika

Poštovane sugrađanke i sugrađani,
cijenjene Opatijke i Opatijci,

Iza mene je donošenje jedne 
od najvažnijih odluka koju 
sam morao donijeti kao 

gradonačelnik Opatije. Nakon 
razmatranja situacije u vezi pro-
daje kontrolnog paketa dionica 
LRH, odlučio sam da nije vri-
jeme za prodaju vlasništva koje 
kao tvrtka Nova Liburnija d.o.o. 
posjedujemo zajedno s našim 
susjednim općinama. Takav je 
prijedlog na Skupštini Nove Li-
burnije i usvojen.

 Taj je moj stav, koji je već 
u javnosti bio poznat, ujedno i 
plod odgovornosti prema gra-
đanima Opatije i svim prijaš-
njim gradonačelnicima koji su 
se borili svim pravnim sredstvi-
ma da kontrolni paket dionica i 
pripadne lokalnim samouprava-
ma.

Novi vlasnici su dobro došli, 
no ipak moraju dokazati svoje 
dobre namjere u razvoju desti-
nacije Opatijske rivijere i zapo-
četi s realizacijom onoga što su 
najavili.

Čvrsto vjerujem da je odlu-
ka koju sam donio dugoročno 
dobra i da će vrijeme pokazati 
kako je ta odluka ispravna za 
Opatiju.

Kraj godine se bliži te sam 
Prijedlog Proračuna za 2020. 
uputio Gradskom vijeću i pred-
stavio ga javnosti. Ono što je za 
naše građane najvažnije Prora-
čun ostaje socijalan i usmjeren 
na ostvarenje svih prava koja su 
građani stekli, a koja će se zadr-
žati i u 2020. godini.

Riječ je  o poticajima za no-
vorođenu djecu, za što smo u 
2020. predvidjeli milijun i 300 
tisuća kuna, besplatnom vrtiću 
za drugo i svako iduće dijete 
u obitelji. Veseli me što svake 
godine te proračunske stavke 
rastu jer to govori o pozitivnom 

demografskom trendu koji se 
bilježi u našem gradu, a upravo 
je to i bio cilj naših mjera.

I naši umirovljenici koji 
imaju mirovinu manju od 3 ti-
suće kuna u idućoj će godini za 
Božić i Uskrs ostvariti pravo na 
poklon od 500 kuna, kao i na 
dopunsko zdravstveno osigura-
nje.  Iznimno su nam važni i naši 
poduzetnici, za poticaje kojima 
u 2020. planiramo izdvojiti još 
više, odnosno 2 milijuna i 230 
tisuća kuna. Podaci s terena 
svjedoče da su poticaji poduzet-
nicima vrlo korisni, bilo kod za-
pošljavanja djelatnika ili za po-
kretanje novog posla. Istaknimo 
samo činjenicu da je u proteklih 
godinu dana na području Opati-
je otvoreno 25 novih obrta.

Tijekom studenog konstitu-
irali smo i Vijeća svih mjesnih 
odbora nakon izbora provede-
nih u listopadu. Pozivam, još 
jednom, članove Vijeća mjesnih 
odbora da aktivno rade u intere-
su svojih građana, predlažu nači-
ne za poboljšanje svakodnevnog 
života, a sa strane Grada, kao što 
sam najavio, intenzivirat ćemo 
mjesečne koordinacije svih Vi-
jeća kako bismo pravovremeno 
reagirali na sve situacije.

Pred nam je još jedan opa-
tijski Advent sa zaista sjajnim 
programom. Stanovnici Volo-
skog će ga, što me vrlo veseli, 
dočekati i na obnovljenom Trgu 
Volosko.

Pozivam sve Vas poštova-
ne sugrađanke i sugrađani da 
uživate u blagdanskom ozrač-
ju koje je pred nama, u kojem 
ćemo dočekati novu 2020. go-
dinu.

Vaš gradonačelnik

Ivo Dujmić 

Poštovane sugrađanke i sugrađani,
Drage Opatijke i Opatijci,

Odlukom gradonačelnika 
o (ne)prihvaćanju ob-
vezujuće ponude u izno-

su od 4.761,17 kuna po dionici 
propuštena je prilika kojom je 
novi većinski vlasnik LRH tvrtka 
Gitone Adriatic d.o.o. iz Zagreba 
sukladno Zakonu bio obvezan na 
kupnju liburnijskog paketa dioni-
ca i čijom prodajom bi se u gradski 
proračun nakon odbijanja troško-
va i poreza slilo preko 200 miliju-
na kuna. Na zahtjev gradonačel-
nika, dan pred Skupštinu društva 
Nova Liburnija d.o.o. na kojoj je 
on donio konačnu odluku o (ne)
prodaji paketa dionica, sazvano 
je Gradskog vijeće na kojem je 
gradonačelnik obrazložio još u 
srpnju ove godine zauzeti osobni 
stav kojim ne namjerava prihvatiti 
obvezujuću ponudu novog većin-
skog vlasnika LRH-a. Cijelo obra-
zloženje se svelo na pripremljenu 
kratku prezentaciju o povijesti 
gradskog stjecanja dionica LRH, 
o zaslužnima za to stjecanje dio-
nica i tabelarni prikaz koliko bi se 
novca slilo u gradski proračun da 
prihvatimo obvezujuću ponudu 
za kupnju našeg paketa dionica. 
Iako vijećnici sukladno zakonu 
ne donose odluku o prodaji ili 
neprodaji našeg paketa dionica, 
ipak su nedostajale stručne anali-
ze i savjeti  stručnjaka – savjetni-
ka koje su gradski vijećnici imali 
na raspolaganju kad se prodavao 
višestruko manje vrijedan grad-
ski paket dionica vezan uz hotele 
Cavtat, a koje bi dale odgovore na 
brojna pitanja koja prethode do-
nošenju jedne tako važne odluke 
kao i obrazloženje jasnih kriterija 
koji moraju biti ispunjeni da bi se 
donijela odluka o prodaji ili ne-
prodaji gradskog paketa dionica.

Preostaje nam nadati se da 
je odluka koju je u ime Grada 
Opatije, a praktički i u ime cijele 

Liburnije,  donio gradonačelnik 
Dujmić najbolja moguća za naš 
grad te da ćemo do neke nove bar 
ovolike ili više ponude za gradski 
paket dionica imati s javnošću 
usuglašene razvojne projekte u 
koje bi se uložio uprihodovani 
novac.

Do tada predstavnici Grad 
Opatije u Nadzornom odboru 
LRH-a trebaju maksimalno isko-
ristiti svoju poziciju tako da tim 
angažmanom budu zadovoljni i 
sadašnji i bivši radnici Liburnia 
Riviera Hotela, ali i čitava zajed-
nica čiji su ti hoteli najznačajniji 
gospodarski subjekt, a od novog 
većinskog vlasnika LRH-a zbog 
transparentnosti i interesa javno-
sti se očekuje javno predstavljanje 
razvojnih planova. 

Iako još u momentu pisanja 
ovog teksta nisu bili konstituirani 
svi novi mjesni odbori prilika je 
da u ime Gradskog vijeća i svoje 
osobno ime čestitam svim novim, 
a i novo-starim vijećnicima koji 
su na proteklim izborima dobili 
podršku naših građana i zasluže-
no postali dio novog saziva Vijeća 
mjesnih odbora.

Odnos Grada prema članovi-
ma mjesnih odbora morao bi biti 
na znatno višem nivou upravo 
zbog njihove funkcije, a ono što je 
najbitnije, i njihove želje i volje da 
svoje slobodno vrijeme poklone 
zajednici radeći za opće dobro bez 
naknade.

Pred nama je vrijeme koje me 
posebno veseli, vrijeme Adventa u 
našoj Opatiji koji donosi šest tje-
dana zabave i četverostruki doček 
Nove godine, vrijeme kada ćemo 
se sresti, popričati i nazdraviti No-
voj, vjerujem boljoj, 2020. godini.  

Fernando Kirigin  

Predsjednik Gradskog vijeća 

Dobra odluka  
o dionicama

Gradonačelnik 
donio odluku



advent

Šest  
tjedana  
izvrsne  
zabave

N ajljepši Ad-
vent uz more 
ove će godi-
ne imati svoje 
dosad najbo-
gatije izdanje: 

od svečanog paljenja gradske bo-
žićne dekoracije  29. studenog  pa 
do četverostrukog dočeka Nove 
godine i tradicionalnih siječanjskih 
događanja u prvim danima 2020. 
godine, Opatija će biti ispunjena 
izvrsnim glazbenim, zabavnim i 
kulturnim programom i pravom 
blagdanskom atmosferom.

Raskošno uređene i osvijet-
ljene gradske ulice, mirisi i okusi 
zimskih gastronomskih specija-
liteta, glazba nošena opatijskim 
terasama, restoranima, kavana-
ma, parkovima i trgovima, lede-
ni užitci svega nekoliko koraka 
od mora te brojna događanja na 
ključnim adventskim punktovima 
obilježit će još jednu veselu blag-
dansku sezonu u Opatiji.

popularnijih hitova 20. stoljeća uz pro-
gram nazvan „Opatija Tribute to the 
Legends“ koji počinje u 22 sata. Na-
stupit će Queen Real Tribute, ponaj-
bolji svjetski baštinici glazbenog nasli-
jeđa, ali i scenske energije koju su imali 
Freddie Mercury i kolege iz jednog od 
najutjecajnijih bendova svih vremena 
te Abba Real Tribute band  koji ma-
estralno izvodi hitove legendi pop-
glazbe. U isto vrijeme, ispred Šporera 
za „funky“ i „groovy“ ulazak u 2020. 
godinu pobrinut će se Grooversi, a 
na Ljetnoj pozornici 2019. godinu 
u rockerskom stilu ispratit će grupa 
Dellboys.

I nakon Nove godine nastavit će se 
Adventski program, jer već 1. siječnja 
u podne na terasi hotela Kvarner odr-
žat će se tradicionalna novogodišnja 
zdravica gradonačelnika nakon koje 
će Opatijski kukali novogodišnjim 
„zaronom među valove“ otvoriti ku-
pališnu sezonu. Advent ispred Šporera 
potrajat će do 2. siječnja, a klizalište na 
Ljetnoj pozornici ostat će otvoreno 
sve do 12. siječnja.

Već po dobro prihvaćenom obi-
čaju,  tijekom zimskih mjeseci, 
odnosno sve od 1. prosinca pa 
do 29. veljače, parking za osobna 
vozila bit će besplatan na javnim 
površinama subotom, nedjeljom i 
blagdanom, izuzev u zoni 0a i 0b, 
odnosno na potezu od hotela Pala-
ce do hotela Admiral uključujući i 
parkiralište iza autobusne stanice 
u blizini hotela Admiral te u Ulici 
Joakima Rakovca.
(informacija Turističke zajednice Grada Opatije)

Centralna programska lokacija Adventa u Opatiji 
i ove će godine biti  Umjetnički paviljon Juraj Špo-
rer koji će postati Kućica orašara i vilenjaka te ugostiti 
svakodnevne kreativne radionice, animaciju i predsta-
ve za djecu, dok će se u parku ispred paviljona odvijati 
Božićni sajam uz bogatu ponudu božićnih specijaliteta i 
pića te glazbene nastupe koji će iz dana u dan predstav-
ljati zanimljive izvođače kao što su Marko Tolja, Whi-
teheads, Martina Majerle, Vedran Ružić Jazz Trio, 
Dellboys, The Bourbon Hunters, Techno Vikings, 
Dražen Turina Šajeta...

Ljetna pozornica uz Ledenu čaroliju pretvorit će se 
u klizalište koje će pratiti i adventske kućice s prigodnom 
ponudom, a uz koje će se petkom i subotom održavati 
glazbeni programi. Advent u Opatiji stići će i na učkarski 
prijevoj Poklon, gdje će se od 13. do 15. prosinca održati 
Božićna bajka u Parku prirode Učka tijekom koje će se 
mališani družiti s Djedom Mrazom, a za sladak početak 
adventske priče pobrinut će se  Festival čokolade od 6. 
do 8. prosinca.

Advent na mrkate ove će godine ponuditi nekoliko 
atraktivnih događanja, među kojima je i  otvorenje sa-
mog programa Naljepšeg Adventa uz more, u petak 
29. studenog svečanim paljenjem gradske božićne 
dekoracije. U programu koji će početi u 17 sati nastu-
pit će klapa Kastav, zbor Dječjeg vrtića Opatija i DJ Alex 
Sabattini. Gradska tržnica bit će pozornica i za nastup 
iluzionista Andreja Škedela te najpopularnijeg istarskog 
pjevača Alena Vitasovića, a  24. prosinca održat će se 
Ludi Badnjak u Opatiji s programom koji će trajati od 9 
sati pa sve do 3 sata iza ponoći. Uz tradicionalnu zakusku, 
Badnjak će obilježiti nastupi klape Kastav i tamburaškog 
sastava Crescendo, trubačkog sastava Gypsy Universal 
Band Bulgaria i Xfinity Banda, a vrhunac će biti Luda noć 
opatijskih diskoteka uz light show koja će okupiti domaće 
DJ legende.

Novogodišnji doček u Opatiji će donijeti čak če-
tverostruku feštu – prvi će slaviti najmlađi, uz podnevni, 
dječji doček na Ljetnoj pozornici. U večernjim satima, 
središnji gradski doček na tržnici će oživjeti neke od naj-
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G oran Pavlović 
(42) menadžer 
je za kongresni 
i ostale obli-
ke turizma u 
Turističkoj za-

jednici grada Opatije već 11 godina 
te voditelj opatijskog kongresnog 
ureda od njegova osnutka. U me-
đunarodnom udruženju turističkih 
gradova Europe European Cities 
Marketing, čiji je Opatija član, bio je 
član izvršnog odbora u dva mandata, 
a trenutno je voditelj radne grupe za 
kongresnu industriju tog udruženja. 
Također je potpredsjednik Hrvatske 
udruge profesionalaca kongresnog 
turizma koja je zaslužna za niz pro-
jekata prihvaćenih na nacionalnoj 
razini, kao i član Organizacijskog 
odbora Hrvatske kongresne burze 
MEETEX. Za kongrese kaže da su 
mu „u krvi“ još od srednje škole, 
kada je pisao maturalnu radnju na 
temu organizacije kongresa u Grand 
hotelu Adriatic, pa preko dugogo-
dišnjeg radnog iskustva vezanog uz 
kongresni turizam, kao i mnogo-
brojnih edukacija i stručnih usavr-
šavanja, te MBA studija u Beču na 
kojem mu je završni rad bio na temu 
organizacije kongresa i održivih sa-
stanaka u Opatiji. Pavlović je iz rod-
nog Siska u Opatiju došao u srednju 
Hotelijersko-turističku školu, koju 
je odabrao jer je slovila za najbolju 
u zemlji. Nakon završetka upisuje 
Fakultet za menadžment u turizmu 
i ugostiteljstvu u Iki, a za vrijeme 
školovanja stručnu praksu obavlja 
u opatijskom hotelu Adriatic te za-
grebačkom Sheratonu. Po završetku 
studija počinje raditi u hotelu Mile-
nij kao nosač prtljage, no vrlo brzo 
napreduje do mjesta šefa recepcije i 
menadžera za kongresno-banketno 
poslovanje. Zatim prelazi u Vienna 
International hotele, a 2008. godine 
se prijavljuje na natječaj za voditelja 
Kongresnog ureda u Turističkoj za-
jednici, gdje je i odabran, a posao ve-
zan uz kongrese obavlja i danas. Živi 
u Kastvu sa suprugom i četiri kćeri, 
od kojih najstarija studira, a najmla-
đa ima tek dvije godine. U razgovo-
ru s ovim stručnjakom za kongresni 
turizam saznajemo mnogo o organi-
zaciji opatijskih kongresa, ali i kon-

gresnoj industriji uopće, kao i o novim trendovima 
u čijem stvaranju i sam sudjeluje kao član međuna-
rodnih i domaćih strukovnih organizacija. 

Turistička zajednica grada Opatije nedavno je 
izdala novi katalog kongresne ponude „Opatija 
– kongresna destinacija s tradicijom“, a paralelno 
s izradom kongresnog kataloga obnovljene su i 
specijalizirane web stranice posvećene ponudi 
poslovnih skupova

Kako bi adekvatno prezentirala sve kvalitetnije 
sadržaje za kongresni turizam, Turistička zajedni-
ca ove je godine izradila novi katalog kongresne 
ponude pod nazivom „Opatija – kongresna desti-
nacija s tradicijom“ koji donosi i zanimljiv pregled 
kapaciteta kojima raspolažemo, pa se tako navodi 
da u kongresnoj ponudi Opatija ima 53 dvorane 
koje mogu smjestiti ukupno 9.563 sudionika, od 
kojih šest velikih dvorana za više od 500 sudionika, 
a najveći je broj dvorana za sastanke do 50 osoba te 
onih predviđenih za između 100 i 300 sudionika, 
kojih ima 16, odnosno 18. Katalog je namijenjen 
organizatorima poslovnih skupova te donosi sve 
informacije značajne za organizatore kongresa, 
ne samo kontakte relevantnih kongresnih odje-
la, već i ostalih pružatelja usluga među kojima su 
specijalizirane agencije, takozvani profesionalni 
kongresni organizatori (PCO), prijevoznici, kao 
i kontakti tvrtki za najam audio i video opreme, 
prevoditelja, kulturno zabavnih udruga, fotografa, 
ali i pregled restorana na Opatijskoj rivijeri. Para-
lelno s izradom kongresnog kataloga, obnovljene 
su i specijalizirane web stranice posvećene ponudi 
poslovnih skupova, dostupne na adresi www.opa-
tija-convention.com na kojima se nalazi kalendar 
poslovnih skupova. Korisnicima je omogućeno da 
sami unesu informacije o poslovnim skupovima i 
upišu ih u kalendar, kako bi bili obuhvaćeni baš svi 
kongresi u gradu. Kongresni katalog i web stranica 
su na hrvatskom i engleskom jeziku, a međunarod-
na promocija kataloga bit će na kongresnoj burzi 
IBTM World sredinom studenog u Barceloni. 

Gdje se nalazi Opatija kao kongresna destinacija na 
mapi Hrvatske i na mapi Europe?

Opatija je, uz Zagreb i Dubrovnik, jedna od tri 
vodeće kongresne destinacije u Hrvatskoj. Zagreb 
kao glavni grad,te gospodarsko i znanstveno sredi-
šte logički vodi na tom popisu, dok je Dubrovnik 
poznata svjetska turistička destinacija te kao takva 
privlači i kongrese. U odnosu na ostale hrvatske 
destinacije, Opatija ima nekoliko konkurentskih 
prednosti – dugu tradiciju, dobro razvijene smje-
štajne kapacitete, kvalitetnu gastronomsku ponu-
du i dodatne sadržaje, ali i znanstveno-istraživač-
ku djelatnost koja je sve češće značajan faktor pri 

organizaciji poslovnih skupova. Većina kongresa 
u Opatiji je nacionalnog karaktera, oko 80 posto, 
a najviše ih je iz područja medicine, što je pove-
zano s poviješću Opatije. Velik broj kongresa tu 
se održava već 30-40 godina, a mi se trudimo i 
stalno nuditi nove sadržaje u organizaciji njihovih 
programa. Najčešći izazov s kojim se susrećemo 
kad su međunarodni poslovni skupovi u pitanju 
je dostupnost destinacije, tj. zračna povezanost i 
udaljenost do zračne luke. Budući da zračna luka 
Rijeka nema dovoljno letova, zračna luka Zagreb 
je naš glavni aerodrom, stoga transfer do Opatije 
nije kraći od 2 sata. Mi uvijek naglašavamo kako je 
ta zračna luka vrlo efikasna te je izlaz vrlo brz, a na 
autocesti kojom se stiže do Opatije nije gužva, pa 
je tako vrijeme od slijetanja u Zagreb do dolaska 
u Opatiju nekad kraće od dugotrajnih čekanja prt-
ljage na velikim aerodromima te gradske gužve u 
velikim gradovima. 

Koji su zadaci kongresnog ureda te koje su koristi 
od kongresa za destinaciju?

Poslovni turizam u svijetu spada u najpropul-
zivnije segmente turizma, ne samo da je potrošnja 
kongresnog gosta mnogostruko veća od klasičnog 
turista, već su ga mnoge destinacije prepoznale kao 
zamašnjak ekonomskog razvoja. U Hrvatskoj kon-
gresni uredi gdje postoje djeluju u sklopu turističkih 
zajednica, dok u inozemstvu postoje kongresni uredi 
kao zasebne tvrtke koje rade za profit i produžena 
su ruka hotelskih kuća ili nekih drugih organizaci-
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ja. Tako primjerice Kongresni ured Kopenhagena 
godišnje pripremi čak 85 kandidatura za kongrese 
u tom gradu. Kada govorimo o kandidaturi Opati-
je, obično smo u konkurenciji s gradovima Malte, 
Španjolske, Grčke i Portugala. Puno je posla kod 
organizacije jednog kongresa, to nije posao koji se 
obavlja preko noći jer tu nema improvizacije i sve 
treba detaljno isplanirati, što nekad traje i više go-
dina. Valja naglasiti da cilj kongresa nije ostvariti 
noćenja i puniti sobe, već donijeti znanje u lokalnu 
zajednicu. Vrlo je važna ta „ostavština“ poslovnog 
skupa na destinaciju, naročito kada se radi o znan-
stvenim kongresima. Ako kongres gledamo kao san-
tu leda, tada ono malo što vidimo iznad površine je 
broj gostiju i ostvarena noćenja (potrošnja), a onaj 
veliki dio ispod površine je prava vrijednost, tj. ono 
što ostaje nakon kongresa u pogledu primjene zna-
nja i daljnjeg razvoja.

Aktivni ste u više nacionalnih i međunarodnih 
kongresnih organizacija, kakvi su trendovi u 
kongresnoj industriji?

Velika pažnja danas se posvećuje upravljanju de-
stinacijom na održivi način, tj. smanjenju negativ-
nih utjecaja turizma na lokalno stanovništvo te po-
ticanju privrede. Problemi s prekobrojnim brojem 
gostiju rješavaju se na razne načine kako ne bi bilo 
negativnih utjecaja na lokalnu zajednicu. 

Na europskoj razini se svake godine provodi 
istraživanje i praćenje turističke statistike u gradovi-
ma, te se izrađuje godišnje izvješće prema različitim 
parametrima, kako bi se gradovi mogli međusobno 
usporediti, ali i donositi strateške odluke o daljnjem 
razvoju. Jedan od pokazatelja je gustoća turista, od-
nosno broj ostvarenih noćenja po broju stanovnika. 
Dok je europski prosjek 9 noćenja po stanovniku, u 
Opatiji on iznosi 115 noćenja te smo daleko ispred 
najposjećenijih europskih destinacija, koje imaju 
stvarne probleme s prekobrojnim brojem gostiju. 
Mi smo ipak grad izgrađen za turizam i on nam je u 
krvi te je lokalno stanovništvo aktivno uključeno, a 
što je naročito vidljivo kod manifestacija poput Re-
trOpatije i  Balinjerade kod kojih vlada velik interes 
kod domicilnog stanovništva. 

Iza Vas je stotine održanih kongresa 
i konferencija. Možete li istaknuti 
neke od njih?

Od dugoročnih svakako bih ista-
knuo MIPRO koji se u Opatiji odr-
žava više od 40 godina i koji je bio 
prva hrvatska IT konferencija, kao 
i Kongres Hrvatske stručne udruge 
za plin, a imamo i priznate kongrese 
pravnika i ekonomista. Sudionici tih 
kongresa vrlo su zadovoljni i svake 
nam se godine vraćaju. Bili smo do-
maćini svjetskom Halal kongresu 
koji je donirao lokalnu udrugu, kao 
i međunarodnoj Eurochild konfe-
renciji. Osobno sam vrlo ponosan 
na Svjetski kongres medicinskih se-
stara u neuroznanosti održan 2017. 
godine, a riječ je o kongresu koji se 
održava svake 4 godine. Na dobiva-
nju domaćinstva počeli smo raditi još 
2010. godine, protukandidat je bio 
Beč, no Opatija je ipak pobijedila. Tu 
je i Svjetski Skål kongres, koji će se 
nakon dvogodišnjeg rada na kandi-
daturi održati sljedeće godine u Opa-
tiji i Rijeci. Na kongresu u Mombasi 
(Kenija) 2018. godine se odlučivalo 
između Lugana i Opatije, gdje smo 
imali odličnu prezentaciju i većinom 
glasova dobili domaćinstvo.

Kako usklađujete poslovne obaveze 
i brojnu obitelj te ostaje li vremena 
za hobije?

U braku sam 21 godinu i pono-
sni otac četiri kćeri koje pohađaju 
fakultet, srednju i osnovnu školu, a 
najmlađa ima samo 2 godine. Kako je 
moj posao često izvan okvira redov-
nog radnog vremena, a tu su i putova-
nja, sve to ne bih mogao bez podrške 
supruge Martine. Sve se nekako sti-
gne iako moram priznati da zna biti 
vrlo izazovno, uz jako malo sna.

Od osnovne škole do fakulteta 
aktivno sam se bavio atletikom te 
nakon godina pauze, nastojim redo-
vito trenirati, a povremeno sudjelu-
jem i na natjecanjima. Posebno mi 
je drago sudjelovati u onima koje 
se održavaju na opatijskom područ-
ju. Hobi mi je i jedrenje na dasci te 
koristim sve blagodati Preluke koja 
omogućava cjelogodišnje „guštanje“ 
u ovom sportu. 

treća kongresna  
destinacija

Opatija
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Što znate o 
novim pravilima 

zbrinjavanja 
otpada?

Milić Novaković

Biserka Bostjančić

Nedovoljno  
informirani o novostima

Nisam čuo ni za novu odluku, niti da 
se provodi javno savjetovanje. Građani 
koji imaju vlastite kante za svoje doma-
ćinstvo nemaju problema s odlaganjem 
ni s iznošenjem kanti, kao ni s pranjem. 
Problemi su kod zgrada s više stanara. 
Teško se ljudi dogovaraju tko će iznositi, 
a što se tiče pranja, nije mi baš jasno kako i 
gdje bi netko iz stambenih zgrada uopće mo-
gao oprati te velike kante. Mislim da Komunalac 
nije još uvijek dobro sredio pravila odlaganja, jer pred moj ulaz i uz 
moju kantu odlažu i neki susjedi, ali i prolaznici, što zaista nije u redu. 
Stranci iz apartmana ostavljaju veliku količinu ambalaže s kojom se 
onda mučim gdje ću je i kako odložiti. Što se tiče odvoza dva puta 
tjedno, smatram da bi Komunalac trebao najprije točno utvrditi koje 
zgrade trebaju dva odvoza, a koje ne, jer je nekima odvoz jednom tjed-
no sasvim dovoljan. Također bi Komunalac trebao biti fleksibilniji što 
se tiče mjesta na koja treba iznijeti kante, jer se događa da ako je kanta 
pola metra dalje, jednostavno ju ne isprazne. 

Redovito čitam novine, ali nisam za-
mijetila obavijest o novim pravilima i 
o javnoj raspravi. Uglavnom mi je na-
čin odvoza otpada u Opatiji u redu, 
osim što imam veliki problem s od-
laganjem i odvozom zelenog otpada. 
Imam dosta zelenog otpada koji mi 
ostane nakon uređivanja terase i onda 
ga spremim u vreće u podrum jer ne 
znam kuda s njim te ga pomalo iznosim. 
Ponekad stavim uz kantu, ali djelatnici Ko-
munalca ga nekad uzmu, a nekad ne. Kako nemam vrt, nažalost 
nemam gdje staviti komposter, s kojim bih riješila problem bilj-
nog otpada. Opatija ima puno zelenila i smatram da bi se  odla-
ganje i odvoz zelenog otpada trebao nekako bolje riješiti. Vidjela 
sam da neki građani nose zeleni otpad u šumu, ali mislim da to 
nije u redu. Reciklažno dvorište na koje se može dopremiti biljni 
otpad isto nije neko dobro rješenje ako nemate vlastiti automo-
bil, a preuzimanje uz ekstra naplatu je veliki izdatak za nas pen-
zionere. 

OGLAŠAVAJTE SE U  
“LISTU OPATIJA”!

CIJENA OGLAŠAVANJA:

1/1 stranica  .....................1.500,00 kn + PDV
1/2 stranice .........................750,00 kn + PDV
1/4 stranice .........................350,00 kn + PDV
1/8 stranice .........................200,00 kn + PDV

Popust za tri objave 20% 
Popust za šest objava 30%

Kontaktirajte nas na
e-mail listopatija@gmail.com



Ivan Vahtarić Mario Valčić

Helena Nalis Suzi Cvjetković

Nedovoljno  
informirani o novostima

Prvi put sada čujem za nova pravila, 
ali drago mi je da netko ipak razmišlja 
o poboljšanjima odvoza otpada. Mi-
slim da je najbolji način da se bolje 
ugodi građanima, kao i da cijeli taj 
sustav odvoza bude efikasnije, da se 
dobro utvrde potrebe na pojedinim 
mjestima i zgradama, a onda da se od-
voz prilagodi tim potrebama. Također 
treba poslušati građane što im nedostaje i 
njihovo mišljenje što treba poboljšati. Ja odvajam cijeli život, 
kad se još nije niti govorilo o odvajanju i recikliranju. Oduvijek 
sakupljam smeće, boce i limenke po šumi. Imam komposter i 
kod nas doma trudimo se da imamo što manje neiskoristivog 
otpada. Mogu zaista reći da je moja cijela  obitelj eko osviješte-
na. Smatram da još treba dodatno proraditi na odvozu krupnog 
otpada, jer vidim da je to najveći problem građana Opatije. 
Možda nova mobilna reciklažna dvorišta uspiju popraviti situa-
ciju, nadam se da hoće. 

Ne znam ni za kakva nova pravila 
niti javno savjetovanje o prikupljanju 
i odvozu smeća. Meni je stari sistem, 
prije ovog odvajanja, također bio 
dobar. Stanujem na Kosovu i imali 
smo jedan kontejner za cijelu zgradu 
i nikada nije bilo nikakvih problema 
ni s odlaganjem ni s odvozom. Sada 
imamo dva spremnika, nije ni to loše, 
već smo se naučili. Nije nam teško odvajati. 
Također sami peremo kante. Smeta me što neki ljudi 
ostavljaju smeće po ulici i uz tuđe spremnike. Problem 
je s odlaganjem krupnog otpada, sa starim “železom” i sličnim 
otpadom, tako da je dobro da dolaze reciklažna dvorišta. Tre-
balo bi ih staviti na mjesta gdje su prije bili bidoni, tako bi svi 
znali gdje su, a ne da ih se treba tražiti. Ne treba previše kompli-
cirati stalno s novim pravilima, treba ostaviti ono što je dobro, 
ne stalno „izmišljati toplu vodu“. Ne kaže se badava da ne treba 
mijenjati momčad koja pobjeđuje. 

Građani su slabo upoznati s noviteti-
ma u odvozu otpada i smatram da bi sve 
važne obavijesti koje se tiču građana 
Grad trebao staviti npr. na onu veliku 
ploču koja stoji ispred tržnice. Objava 
na web stranicama Grada nikako nije 
dovoljna jer neki ne koriste internet, 
a mnogi ne čitaju web stranice Grada 
Opatije, dok bi se na nekom javnom mje-
stu ipak lakše uočile takve obavijesti. Trebalo 
je ljude bolje obavijestiti da sada, nakon što je pro-
šao jedan period novog odvajanja i odvoza otpada, imaju priliku 
reći što žele ili ne žele. Ne znam kako je zamišljeno odlaganje kar-
tonskog otpada uz kante kada pada kiša, jer će se smočiti i ras-
pasti. Već je prije bilo rečeno da će se površina na koju se odlažu 
vrećice čistiti, jer se vrećice potrgaju ili cure, no do sada nisam 
primijetila da se pralo ni čistilo. Ima tu još puno nedostataka koje 
treba riješiti. Također treba obavijestiti građane da se vrećice za 
odlaganje mogu podignuti i u prostorima Komunalca na tržnici 
te se ne treba ići u Jurdani, što mnogi ne znaju. 

Vidjela sam na internetu da ide 
javna rasprava, ali nisam baš čula da 
građani o tome pričaju. Trebalo 
bi negdje staviti oglase o takvim 
obavijestima, javiti preko radija, 
informirati ljude preko mjesnih 
odbora, možda i Kluba 60+. Mislim 

da smo se svi već naučili odvajati, a 
ako se neki još nisu navikli na nova pra-
vila, već će to s vremenom doći na svoje. 
Takve se nove stvari i velike promjene ne do-
gađaju preko noći. Stanujem na Voloskom i jako sam zadovoljna 
poluukopnim spremnicima. Kada bi se ljudi pridržavali pravila, ti 
su spremnici odlično rješenje. Imamo karticu s kojom otvaramo 
spremnik i to je jako dobro. Problem nastaje kada uz spremnike 
otpad odlažu ljudi koji nemaju kartice i to nije mjesto za odla-
ganje njihovog otpada, to bi trebalo riješiti. Drago mi je čuti da 
će Komunalac redovito prati te spremnike. Imam primjedbu na 
količinu koševa za otpad kojih zaista nema dovoljno po Opatiji, 
Voloskom i na Lungomare. 

anketa

 Piše KRISTINA TUBIĆ ■ Snimio NIKOLA TURINA 

Promjene u načinu prikupljanja i odvoza otpada predstavili su gradonačelnik Ivo 
Dujmić i pročelnik Upravnog odjela za komunalni sustav Filip Vlah na redov-
noj konferenciji za medije, nakon koje je od 23. listopada do 7. studenog odr-
žano javno savjetovanje građana pismenim putem, a novi prijedlog potvrdilo je 

Gradsko vijeće na svojoj zadnjoj sjednici. Neki od predloženih noviteta su odvoz komu-
nalnog otpada dva puta tjedno na cijelom području Grada Opatije od travnja do listo-
pada, povećana disciplina davatelja usluge za kojeg su također predviđene sankcije, a 
koje su do sada postojale samo za korisnike usluga, uvođenje mogućnosti da korisnik 
zatraži dodatni spremnik, da se jednom godišnje spremnik zamijeni većim ili manjim, 
mogućnost odlaganja čiste i uredne glomazne kartonske ambalaže koja ne stane u 
spremnik i dr. Jasnije su propisane odredbe koje se odnose na odgovornosti za uni-
štenje, oštećenje i gubitak spremnika te ostvarivanje prava na zbrinjavanje otpada 
u vrećicama zbog otežane pokretnosti korisnika usluge. Prema novom prijedlogu 
davatelj usluge ima i obvezu održavanja higijene poluukopnih spremnika. Upitali 
smo građane jesu li upoznati s prijedlogom nove odluke, jesu li se uključili u javnu 
raspravu te što misle o novitetima.
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I
nterpretacijski centar dr. Andrija Mohorovičić - MOHO centar 
svečano je otvoren 18. listopada u Domu Liburnija u Voloskom. 
U mjesec dana djelovanja Centar je ugostio već niz predavanja, a 
mnogobrojni posjetitelji pokazali su velik interes za ponuđenim te-
mama. Interpretacijski centar je ustanova slična muzeju, ali nema 
nužno zaposleno stručno osoblje ni svoju zbirku, već interpretira 

određene teme.
- Interpretacijski centar Andrija Mohorovičić za Volosko i Opati-

ju je izuzetno značajan. Znanost i znanje koje Centar promovira kroz 
lik Mohorovičića su zapravo kultura – radi se u kulturi znanja i zna-
nosti  koju treba i razvijati i njegovati. Svakodnevno, prateći medije, 
nažalost svjedočimo do kakvih posljedica, šteta i tragedija dovode 
nekultura, neznanje i neobrazovanost. Zato je potrebno stalno ulaga-
ti u promoviranje znanosti i znanja, a Centar će biti upravo to - stjeci-
šte edukacijskih i popularizacijskih aktivnosti. Andrija Mohorovičić 
je  naša prvorazredna znanstvena baština, učenjak svjetskoga glasa, 
jedan od najvećih prirodoznanstvenika koje smo imali. U odnosu na 
to koliki je značaj njegova rada i otkrića javnost je premalo upoznata 
s njegovim porijeklom, osobom i djelom te je Centar najbolji način 
da se to promijeni i kontinuirano valorizira. Mohorovičić je ponos 
Voloskog, Opatije i čitavog našeg kraja i treba biti prepoznat i pošto-

Moho centar  
promovira znanost

volosko

 Piše KRISTINA TUBIĆ 
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van kao dio našega identiteta. 
I na kraju, dužni smo i goste 
našega kraja primjereno in-
formirati o slavnom  Vološća-
nu pa će Centar sigurno po-
stati i vrlo vrijedan, i usudila 
bih se reći pametan turistički 
sadržaj i doživljaj, istaknula je 
prof. dr. Rajka Jurdana-Šepić 
s riječkog Filozofskog fakul-
teta.

Na svečanom otvorenju 
MOHO centra predstavljena 
je i knjiga „Kroz koru do pla-
šta“.

- Autori knjige dali su si 
truda i dublje ušli u arhivske 
materijale kako bi vidjeli čime 
se sve Mohorovičić bavio, 
analizirali 170 pisama koje je 
Andrija Mohorovičić pisao 
sinu Stjepanu, koji je također 
bio fizičar te je napravljena 
sinteza malo drukčija od do-
sadašnjih, kazao je suurednik 
knjige akademik Mirko Orlić.

- Andrija Mohorovičić hr-
vatski je znanstvenik čija su 
znanstvena istraživanja i ra-
dovi na području meteorolo-
gije i seizmologije od svjetske 
važnosti. Mohorovičićevim 
imenom nazvan je diskonti-
nuitet između Zemljine kore 
i plašta – najveća prirodna 
tvorevina na Zemlji - MOHO 
sloj. Godine 1970. njemu u 
čast nazvan je i krater polu-
mjera 77 km na tamnoj stra-
ni Mjeseca, a 1996. asteroid 
br. 8422. U najnovije vrijeme 
njegovim se imenom naziva 
i diskontinuitet između kore 
i plašta na Marsu. Geofizički 
zavod Prirodoslovno-mate-
matičkog fakulteta u Zagrebu 
također nosi njegovo ime, kao 
i gimnazija u Rijeci, osnovna 
škola u Matuljima te ulice u 
nekoliko hrvatskih gradova. 
Iako je po svome znanstve-
nom djelu s pravom svrstan 
uz bok Nikole Tesle, Ruđera 
Boškovića, Lavoslava Ružičke 
i Vladimira Preloga, hrvatska 
javnost lik i djelo Mohoro-
vičića još uvijek nedovoljno 
prepoznaje te je na nama da 
se zajedno založimo za daljnje 

brendiranje Mohorovičićeve 
ostavštine, poručio je prof.
dr.sc. Marijan Herak s Geo-
fizičkog odsjeka zagrebačkog 
PMF-a. 

MOHO Centar nudit će 
obilje aktivnosti namijenjene 
prije svega popularizaciji zna-
nosti. 

- Centar će za posjetitelje 
biti otvoren radnim danom 
od 9 do 12 sati. Organizirat 
će se posjeti osnovnih i sred-
njih škola, a vikendima će se 
održavati prigodna znanstve-
na predavanja, u organizaciji 
Festivala Opatija koji upravlja 
MOHO centrom, istaknuo je 
ravnatelj Festivala Ernie Gi-
gante Dešković. 

- Radovi na uređenju za-
počeli u ožujku ove godine 
završeni su u roku te je Centar 
otvoren u prvoj fazi. Ova faza 
uređenja prikazuje životni 
put slavnog Vološćana, dok 
će u drugoj fazi projekta biti 
uređena dodatna prostorija s 
interaktivnim prikazom ek-
sperimenata koje je Mohoro-
vičić izvodio te znanstvenih 
spoznaja do kojih je došao. 
Građevinski radovi na ure-
đenju Centra koštali su 892 
tisuće bez PDV-a, a dio rado-
va u iznosu od 59 tisuća kuna 
financiran je iz projekta RI-
VIERA4SEASON2 - progra-
ma prekogranične suradnje 
INTERREG Slovenija-Hrvat-
ska. Koncept opremanja pro-
stora i dizajn izložbenog po-
stava financirani su isključivo 
iz projekta RIVIERA4SEA-
SON2 i vrijede 32 tisuće eura, 
objasnio je gradonačelnik Ivo 
Dujmić.

Koncept uređenja prosto-
ra izradili su dizajner Damir 
Gamulin i arhitekt Antun 
Sevšek u suradnji s prof. dr. 
Rajkom Jurdanom-Šepić 
i umjetnicom iz Voloskog 
Darijom Žmak Kunić. Grad 
Opatija je nedavno potpisao 
i Ugovor s Ministarstvom 
turizma o sufinanciranju ure-
đenja druge faze vrijedan 480 
tisuća kuna.

Marijan Herak, Mirko Orlić i Rajka Jurdana - Šepić
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Ciljevi novih – starih predsjednika
 Piše MIRJANA RONČEVIĆ ■ Snimio NIKOLA TURINA 

N
akon izbora u 14 mjesnih odbora 
na području Grada Opatije, do 
sada je konstituirajuće sjednice 
održalo njih pet, te su izabrani 
predsjednici vijeća mjesnih od-
bora u Voloskom, Tošini, Kosovu, 

Vasanskoj i Opatiji – Centar II. 

U Voloskom 
je novi predsjed-
nik MO Damir 
Kramarić, a uz 
njega u Vijeću su 
još Darija Žmak 
Kunić, Tin Žulić, 
Emin Mašinović, 
Odisej Kurelić, 
Katarina Srdoč 
i Alessandra 
Selak. 

U Voloskom će i dalje naš rad biti 
usmjeren na probleme prometa i par-
kiranja, te održavanje čistoće mjesta i 
uređenje zelenih površina. Puno više 
ćemo ulagati u komunikaciju s mješta-
nima, njihovo zbližavanje i povezivanje, 
posebno s iznajmljivačima kojih imamo 
sve više, a tome treba pridonijeti i boga-
tiji kulturni, zabavni i sportski progra-
mi, kazao nam je Damir Kramarić koji 
je sa svojom listom osvojio najveći broj 
mjesta u Vijeću i prvi puta dobio mjesto 
predsjednika. 

U MO 
Opatija – Tošina 
za predsjednicu 
je ponovno iza-
brana Antonija 
Manestar, a u 
njenoj „ekipi“ 
su Marijana 
Crnković, 
Adriano Uković, 
Geri Smokvina, 
Predrag Wolf.

Zelenilo je i dalje naša velika briga, pa 
se i sami organiziramo na njegovu uređe-
nju, pogotovo uništavanju opasne pajase-

mjesni odbori

ne. Nastojat ćemo više animirati vlasnike 
privatnih okućnica da urede svoje vrtove. 
Cilj nam je zadržati postojeće standarde, 
a to znači da ćemo i dalje imati razne ra-
dionice za djecu, organizirati druženja, 
izlete…, kaže Antonija Manestar koja 
vodi već peti mandat Tošinu, gdje je i 
ovog puta SDP dobio većinu, a na čijoj 
je listi bila. 

MO Opatija – 
Kosovo  također 
ima novog – sta-
rog predsjednika 
Branka Močiboba, 
kojeg su izabrali i s 
njim će raditi čla-
novi vijeća Mark 
Gregorić, Dušan 
Kotur, Mladenko 
Carev, Željko Ru-
žić, Stevo Ćulaja i 
Vladimir Brnečić.

U našem mjesnom odboru sve je više 
mlađih obitelji s djecom za koje ćemo na-
stojati urediti prostor za sport i rekreaciju, 
neki manji sportski teren. Jedan od naših 
zadataka će biti i stvaranje novih parkir-
nih mjesta kojih nedostaje, pogotovo kada 
se završi nova prometnica. Zauzet ćemo se 
i za uređenje parkirališta i gornjeg prilaza 
opatijskom groblju, te za bolje uređenja 
puta do marketa Spar,  rekao nam je Bran-
ko Močibob koji već dvadesetak godina 
vodi MO Kosovo, a opet je bio u pobjed-
ničkoj grupi liste SDP – HSU.

Mladen 
Žigulić ponovno 
je na čelu VMO 
Opatija – Vasan-
ska, a uz njega su 
tu i Dino Žigulić, 
Sanja Bedrava, 
Marko Ćorić, 
Emil Jeletić, 
Milena Jeletić i 
Kristian Tončić.

Aktivno ćemo sudjelovati kod izrade 
prostornih planova vezanih za MO Vasan-
ska, jer nam nije svejedno što će se događa-

ti na tom prostoru. Organizirat 
ćemo kao i dosad komunalne 
akcije za uređenje dječjih igra-
lišta, šetališta i šumskih putova, 
te nastaviti suradnju s Gradom 
na uređenju ceste Put Plahuti. 
Posebno ćemo se zalagati da 
privučemo čim više mladih koji 
će sa svojim idejama podržati i 
priključiti se našim akcijama, 
kaže Mladen Žigulić koji je ta-
kođer dugogodišnji predsjed-
nik VMO Opatija – Vasanska, 
gdje je opet dobio povjerenje 
kao predstavnik Akcije mladih.

U MO Opatija – Centar II 
nova predsjednica je Biserka 
Lunaček, a uz nju Vijeće čine 
još i Marin Žepina, Klemen-
tina Seljak, Elvira Novak, 
Marija Simčić, Boris Laginja i 
Vilma Trošelj Živanović.

Prvi puta sam se našla u ulozi 
predsjednice Vijeća MO Opatija 
– Centar II i trebat će mi malo 
vremena da pohvatam konce, ali 
mislim da to neće biti teško ob-
zirom na dobru ekipu koja čini 
naše vijeće. Najvažnije je dobro 
surađivati sa sugrađanima, čuti 
njihove probleme i mišljenje, te 
pronalaziti rješenja. A naše pod-
ručje muče standardni opatijski 
problemi: nedostatak parkirnog 
prostora, uređenje i održavanje 
zelenila, briga za starije…, kaza-
la je Biserka Lunaček, u čijem je 
mjesnom odboru također veći-
nu dobila njena lista SDP i HSU.

DAMIR  
KRAMARIĆ

BRANKO  
MOČIBOB

ANTONIJA 
MANESTAR

MLADEN  
ŽIGULIĆ

BISERKA  
LUNAČEK
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P
očetkom šk. god. 2018./2019. Gi-
mnazija Eugena Kumičića Opatija 
postala je dijelom Erasmus + pro-
jekta Open it!, u sklopu kojeg su 
partnerske škole nastojale ostva-
riti unaprijed postavljene ciljeve 

vezane uz razvijanje tehnoloških vještina. 
Neki od njih su integrirati znanja iz druš-
tvenih i prirodnih znanosti i primjenjivati 
ih u životnim situacijama, razviti tehno-
logijsku i informacijsku pismenost, učiti 
lokalnu povijest, razviti osjetljivost prema 
društveno ranjivim te slijepim i slabovid-
nim osobama, kao i poticati učenike na 
neformalno obrazovanje. Škole partneri 
opatijskoj gimnaziji su slovenski Šolski 
center Slovenske Konjice-Zreče i češka 
Gymnazija Hranice. Svaka ekipa za zada-
tak je imala izgraditi sobu za bijeg u svom 
lokalnom okruženju. Sudjelovanje u pro-
jektu podrazumijeva razmjenu učenika, pa 
su tako naši učenici najprije otputovali u 
Slovenske Konjice u siječnju ove godine, 
a zatim i u Hranice u Češkoj početkom 
travnja. Od 21. do 25. listopada opatijska 
je gimnazija otvorila vrata 
svojim slovenskim i češkim 
prijateljima. Vrijedan tim 
učenika i nastavnika, pred-
vođeni koordinatoricom 
Projekta Sintijom Tropper 
Trinajstić  za svoje su go-
ste pripremili uistinu bo-
gat i zanimljiv program. 
Pored zanimljivih radio-
nica u školi, organiziran 
je odlazak na Trsat, po-
sjet Švicarskoj kući te 
razgledavanje Hrvatskog 
muzeja turizma. Turi-
stička zajednica Opatije 
organizirala je razgle-
davanje grada u pratnji 
kostimirane vodičkinje 
te pripremila prigodne 
darove i promotivne 
materijale za učenike i 
nastavnike iz Sloveni-
je i Češke.  U suradnji 
s Udrugom „Kulturni 
front“ za Erasmusov-
ce je organizirano 
sudjelovanje u pub 
kvizu i društvenim 
igrama. Sudionici 
projekta bili su i u 
Svetvinčentu u Es-

Erasmusovci  
u opatijskoj gimnaziji

projekti
 Piše KRISTINA STANIČIĆ 

cape Castle & Treasure Hunt avanturi, 
nakon čega su ručali u srednjovjekovnom 
tematskom parku u Raponji, a zatim su 
posjetili i razgledali Pulu. Pretposljednje-
ga dana, na potezu od parka Angiolina, 
preko Gradske knjižnice Opatija do Gi-

mnazije Eugena Kumičića učenici su su-
djelovali u Escape Room-u na otvorenom 
koji su osmislili opatijski gimnazijalci i 
pritom puno naučili o povijesti turizma 
našega grada.

U razmjeni učenika u Opatiji sudje-
lovali su učenici Ines Milinović, Matea 
Blažević, Lara Čvorak, Leona Shalevska, 
Andrea Turković, Angela Basan, Vero-
nika Hryshko, Barbara Ilić, Laura Jurić, 
Dino Kinkela, Lovro Malinarić, Mateo 
Potočnik, Ana Vucić, Nina Ćorić, Petra 
Čučković, Nikol Horvatić, Eva Gärtner, 
Dominik Poznić, Danijel Šepić i Mateo 
Šepić.

Prvoga dana nakon kratkog progra-
ma koji su pripremili učenici i djelatnici 
Gimnazije i riječi dobrodošlice na službe-
nom, engleskom jeziku, učenici iz Češke 
i Slovenije uputili su se kućama sa svojim 
domaćinima, učenicima opatijske gimna-
zije. Drugoga dana školska psihologinja 
Sanja Bradić imala je radionicu Icebre-
akers. Uslijedile su još tri radionice, The 
Perfect Photography koju su vodili profe-
sorica Ivana Černeha i suradnik opatijske 
gimnazije David Kurti, Micro:bit & Bra-
ille Alphabet koju je s učenicima pripre-
mila profesorica Sanja Perman Benković 
te Brochures and Posters za koju je zasluž-
ni opatijski gimnazijalci pod mentorstvom 
profesorice Nataše Frković-Đorđević, kao 
i za radionicu Marketing Strategy na kojoj 
su Erasmusovci sudjelovali predzadnjega 
dana. Isti taj dan gosti profesori održali su 
prezentaciju o sudjelovanju svojih škola u 
različitim projektima te radionicu naziva 
Virtual Escape Room.  

Učenica drugog razreda Gimnazije Eugena Kumičića 
Opatija Lara Čvorak ugostila je češku učenicu Magdalénu 
Bartošovu koja nam je otkrila da ovo nije njezin prvi po-
sjet Hrvatskoj, ali je Rijeci i Opatiji. Mislim da je Hrvat-
ska prekrasna zemlja, a ljudi koje sam ovdje upoznala vrlo 
su dragi i pristojni što je  jedan od razloga zašto Hrvatsku 
vidim kao vrlo opuštenu državu. Što se tiče sudjelovanja u 
samom Erasmus + projektu, mogu reći da mi je bilo zani-
mljivo i da mi je pomogao u vezi moje povučenosti i srame-
žljivosti. Čini mi se da sam postala sigurnija u sebe i naučila 
biti opuštenija...

Lari se jako svidjelo sudjelovati u Projektu jer  pruža mo-
gućnost upoznavanja novih ljudi i istraživanja novih država 
i gradova. U našim godinama jako je važno upoznavati nove 
ljude,  a posebno mi se svidjelo što su učenici boravili kod 
učenika i na taj se način brže i bolje zbližili i sprijateljili. Drago 
mi je da je naša škola dio ovog projekta …

Opatijski gimnazijalci ugostili su učenike iz Slovenije i Češke

Lara Čvorak i Magdaléna Bartošová
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S
pecijalna bolnica Thalassotherapia 
Opatija ove godine obilježava značajna 
obljetnica u novijoj povijesti ove usta-
nove – 10 godina od službenog stjecanja 
naziva Klinike za prevenciju, liječenje 
i  rehabilitaciju bolesti srca i krvnih žila 

Medicinskog fakulteta Sveučilišta u Rijeci. Rav-
natelj, prof.dr.sc. Viktor Peršić, cijenu napretka 
utkanog u 10 godina postojanja ove Klinike opi-
suje kao smjelost da se usudi koračati putovima 
kojima se rjeđe ide.

Danas to nije samo priča o nastanku nove 
vrijednosti u Thalassotherapiji Opatija, vec  je 
to podsjećanje na razvojni put, značenje i na-
stojanja više generacija. Sve navedeno odmica-
njem vremena potvrđuje opravdanost ulaganja 
u izvrsnost, koju smo željeli tada, želimo sada ali 
želimo i sutra. Djelatnikom ove bolnice postao 
sam 1992. godine i otada sam sanjao san, budan, 
zajedno sa kolegama, tadašnjim ravnateljem i 
svima onima koji su stvarali pretpostavke za da-
našnju obljetnicu. Protagonista je bilo mnogo, 
sanjati nije bilo dovoljno, a 16. listopada 2009. 
usudili smo se to i učiniti. Nastala je Klinika za 
liječenje, prevenciju i rehabilitaciju bolesti srca 
i krvnih žila u Thalassotherapiji Opatija. Povije-
sno!

Kao ravnatelj bolnice i predstojnik klinike, 
prof. Peršić ne želi isticati brojeve, koliko je čega 
napravljeno, jer klinika u proteklih 10 godina 
nije označavala samo mjesto obavljanja niza bit-
nih kardioloških pretraga, niti je bila samo neko 
novo mjesto za liječenje akutnih srčanih obo-
ljenja. Ona je bila i ostala mjesto sa prilikom za 

Svjetionik 
medicinskog 
razvoja

brzu, efikasnu i kvalitetnu kardi-
ološku skrb, te modernu, inova-
tivnu rehabilitaciju, a težnja za 
iznimnom stručnošću nikada se 
nije napuštala. Tako je ono što 
se nekoc činilo nemogućim u 
zdravstenom sustavu, danas po-
stalo moguće.

Mi smo uvijek bili istinski 
pioniri, ali i protagonisti izazova 
u modernoj kardiologiji. a sve 
je počelo 1957. godine, s Plav-
šićem kao prvim ravnateljem. 
Čini mi se kako su nakon niza 
godina uspjeha Plavšićevevog 
razdoblja, stvari ponovno po-
vratile njegov izvorni sjaj onda 
kada je zapravo bilo i najteže, u 
počecima stvaranja naše drža-
ve kada osnivači naše ustanove, 
PGŽ zajedno sa nama, sukreira-
ju povratak putovima istinskih 
vrijednosti. Hvala im na potpori 
svih ovih godina; hvala županu 
Zlatku Komadini.

Ravnatelj ističe kako je 
Klinika u razdoblju od unazad 
deset godina doživjela velike is-
korake na svome putu. Tako se 

2012. godine u klinički rad uz napredne ehokar-
diografske analize uvodi MSCT i MR oslikavanje 
srca, čime naša Thalassotherapia postaje jedna 
od rijetkih ustanova koja se u RH time bavi, a da-
nas je po tome prepoznata. Godine 2013. Thalas-
sotherapia postaje Referentni centar za rehabili-
taciju srčanih bolesnika Ministarstva zdravstva 
RH. Postavljaju se novi trendovi u kardiorehabil-
itacijskoj medicini i djeluje globalno nudeći nova 
rješenja za poboljšanja ovog vrlo bitnog segmen-
ta u kardiologiji. Klinika je bila i stručna potpora 
otvaranju dva nova kardiorehabilitacijska centra 
u RH – u Dubrovniku i u Puli. Godine 2017. ot-
voren je i laboratorij za kateterizaciju srca, kao 
i jedinica za aritmije i elektrostimulaciju srca, u 
kojoj se danas izvode ugradnje svih vrsta elek-
trostimulatora srca. Stručno djelovanje Klinike 
odvija se u skladu sa suvremenim standardima 
dijagnostičkih i terapijskih postupaka koji u pot-
punosti slijede i integriraju aktualne predmetne 
smjernice nacionalnog i europskog kardiološkog 
društva.

Unatoč postavljanju zapravo dvije nove dje-
latnosti, i dalje trajno iskazujemo jasno opredje-
ljenje za razvoj ostalih područja kliničke kardio-
logije, rehabilitacijske i preventivne kardiologije. 
Sustavno ulažemo u mlade, stručne kadrove kroz 
njihovo zapošljavanje, upućivanje na specijali-
stičke i subspecijalističke programe, poslijedi-
plomske studije, školovanje u centrima izvrsno-
sti za slikovne metode, koronarne intervencije, 
elektrostimulaciju srca, a sve uz  poticanje struč-
nog, znanstvenog i nastavnog rada. Osobitu 
pažnju posvećujemo obrazovanju medicinskih 
sestara/tehničara i fizioterapeuta. Svakim je da-
nom sve veći broj magistara sestrinstva i fiziote-
rapije na što smo osobito ponosni i smatramo to 
naročito važnim. Danas zaista imamo kadar ko-
jim se ponosim… 

Danas je Thalassotherapija Opatija ujedno i 
jedina specijalna bolnica u RH sa vlastitom Kat-
edrom za rehabilitacijsku i sportsku medicinu 
Medicinskog fakulteta Sveučilišta u Rijeci. To je 
vrlo bitan dio, kao što je bitno i  povezivanje sa 
Sveučilištem u Rijeci koje joj daje vrlo veliku pot-
poru u znanstvenim projektima. Sve su to poka-
zatelji kako je Ustanova bila i ostala svjetionikom 
medicinskog razvoja ove regije.

Kreativnim idejama, poštenim odnosom 
prema radu i vlastitim primjerima dobre prakse 
pokazujemo kako i ovaj “državni” sustav može 
izvrsno funkcionirati iako nije privatiziran; doni-
jeti svjetlo u živote pacijenata što je i najvažnije. 
Naša klinika kao novi simbol Opatije, i ove regije 
kao destinacije zdravstvenog i znanstvenog bren-
da, vrhunac je koji želimo doseći, ali i utemeljiti 
nove standarde, kao podlogu za nove izazove 
struke i time obilježiti zdravstvenu i sveučilišno-
nastavnu posebnost regije. To je naš put… 

thalassotherapia

 Piše ALEKSANDAR VODOPIJA 

Thalassotherapia – ponos Opatije

prof.dr.sc. Viktor Peršić 
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K
njiga Gorana Slavića „Preluk – legenda 
koja živi“ nakon matuljske premijere 
predstavljena je i opatijskoj publici. Uz 
autora, knjigu su u Vili Antonio predsta-
vili predstavnik izdavačke kuće Adria-
public Vladimir Vujnović i gradonačel-

nik Opatije Ivo Dujmić.
- Knjiga prikazuje biografije svih svjetskih 

prvaka u brzinskom motociklizmu, koji su vozili 
utrke svjetskog prvenstva na Preluku od 1969. do 
1977. godine. Govori i o svim ostalim značajnim 
natjecanjima u auto-moto sportu na području 
Matulja i Opatije.  Ideju za pisanje monografije 
dobio sam prilikom organizacije izložbe „Prelu-
ku za 80. rođendan“ kada nisam ni slutio koliko 

knjige

Preluk  
– legenda 
koja živi
 Piše KRISTINA TUBIĆ 

će me daleko cijela priča odvesti, rekao je 
Goran Slavić.

Knjiga sadrži i siže na engleskom, tali-
janskom, njemačkom i slovenskom jeziku. 
Na promociji je istaknuto da će krajem 
prosinca u Opatiji biti predstavljen i doku-
mentarni film „Preluk - legenda koja živi“, 
čije je snimanje upravo dovršeno.

– Film čiji su producenti Adriapublic i 
Klap iz Rijeke govori o 80 godina događa-
nja na legendarnoj auto-moto stazi između 
Rijeke i Opatije, ali i o njezinom značaju za 
razvoj gospodarstva i turizma. U filmu će 
se naći dio bogate foto i filmske dokumen-
tacije koja se čuva u muzejima Trsta, Beča 

i Budimpešte, ali i dokumentarne filmske 
snimke iz Italije i Televizije Zagreb. O Pre-
luku u filmu govore organizatori i sudio-
nici događanja Igor Eškinja, Nikola Vrcić, 
Ivan Vanja Frančišković, Goran Slavić, 
Boris Sušanj, Bernie Ecclestone, Zdravko 
Matulja, Giacomo Agostini i mnogi drugi, 
najavio je Vladimir Vujnović koji potpisuje 
scenarij, a režiju Damir Konestra.

- Opatija je nedjeljivo povezana s 
Prelukom i njegovom slavnom auto-mo-
to prošlošću, stoga ćemo tu činjenicu u 
budućnosti obilježiti onako kako Preluk 
zaslužuje, naglasio je gradonačelnik Ivo 
Dujmić.
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Goran Slavić, Ivo Dujmić i Vladimir Vujnović



Deset godina PodUčkun.neta

lična stvar, kazao je Cvjetović. Kroz deset godina 
djelovanja na portalu je objavljeno preko 28 i pol 
tisuća tekstova, 6 tisuća fotogalerija i više od 750 
video priloga. 

- Nakon što smo posložili priču na PodUčkun.
net-u, nametnula se priča o širenju projekta. Kako 
nismo željeli „zakrcati“ postojeći portal s vijesti-
ma iz ostalih dijelova PGŽ-a, jer nam je želja bila 
prvenstveno medijski kapilarno pratiti našu regi-
ju, širenje u mrežu nametnulo se kao jedino mo-
guće rješenje. Naravno da je stagniranje Opatijske 
rivijere u gospodarskom smislu te relativno velik 
odljev stanovništva dodatno ubrzao stvar, tako da 
je prvo pokrenut portal Torpedo.media, koji je 
vrlo brzo postao utjecajni portal s vijestima za po-
dručje Rijeke i okolice te Tunera.info, koji je u ma-
nje od godinu dana postojanja postao glavni izvor 
informacija za stanovnike hrvatskog primorja od 
Bakra do Senja, dok je posljednja akvizicija pro-
izašla iz naše kuhinje, magazin Lanterna.news 
koji ima ponešto drugačiju medijsku filozofiju i 
u „internetska bespuća“ Istre i Kvarnera donosi 
magazinski pristup, istaknuo je Nikola. Posebno 
su ponosni na veliku mrežu suradnika, od kojih su 
mnogi dokazani i poznati novinari i fotografi. 

- Kroz ovaj period zaista smo imali sreće sa 
suradnicima, prvenstveno jer smo imali moguć-
nosti raditi s kvalitetnim ljudima te vrhunskim 
profesionalcima. Većina njih koja nam se priklju-
čila u samom startu još uvijek surađuje s nama, a 
i mi s njima. A to puno govori o našem odnosu. 
Kad već izdvajam, moram napomenut da su od 
prvog dana s nama David Kurti, Kristina Tubić, 
Iva Grbac, Damir Zamaklar, Marin Ružić, Mla-
den Sinožić, Radovan Trinajstić, Jan Bernd Ur-
ban i Tomislav Zemanek dok je veća ekspanzija 
suradnika nastala formiranjem mreže, kada nam 
se priključuju Anto Ravlić, Dragan Ogurlić, Velid 
Đekić, Sanja Tumara, Iva Matić i Miroslav Krpan 
te po mnogima jedan od najboljih novinara našeg 
kraja, nažalost pokojni, Mišo Cvijanović Cvijo. 
Ne mogu opisati kakav je gušt bio raditi s tim čo-

vjekom i zaista sam mu zahvalan što se u „debeloj 
penziji“ priključio jednoj maloj redakciji i potpu-
no novom mediju koji je tek bio u povojima. Ta-
kođer, trenutno radimo na razvijanju posebnog 
video formata koji će krajem ovog mjeseca zaži-
vjeti u eteru, a ta priča zaista ne bi bila moguća bez 
Roberta Kalčića i Igora Modrića tj. vrijedne ekipe 
„Pro reca“. Hvala svima, kao i svim čitateljima, 
prijateljima i povremenim suradnicima koji nam 
dojave kakvu bitnu informaciji ili dostave neku fo-
tografiju i video. Na pitanje kako je raditi na por-
talu koji objavljuje 24 sata dnevno svakog dana u 
godini odgovora kroz smijeh:

- To nije posao, to je sve osim posla. Gušt, 
zadovoljstvo, nerviranje, smrzavanje, umiranje 
od topline, kako u kojem djelu godine, čekanje, 
jurnjava… Danas kad je ključna brzina objave 
vijesti imamo puno manje  mira, pa često žrtvu-
jemo druženja nakon posla ili guštanje u koncer-
tu da bi što prije plasirali objavu. Ali i to je kod 
nas „tri u jedan“ budući da od samog početka 
inzistiramo na  multimedijalnom pristupu, što 
u praksi znači ne samo pisanje teksta, već i sla-
ganje fotogalerije te video priloga. A kako dosa-
dašnji rezultati pokazuju, u tome smo i više nego 
uspješni, objašnjava Nikola, čiji je rad prepozna-
la zajednica te mu je ove godine dodijelila Na-
gradu Grada Opatije za kulturu.   

- Nagrada Grada Opatije došla je poprilično 
nenadano. Prije svega nevjerojatno mi je što je sve 
stalo u moj dosadašnji rad, ali i činjenicu da portal 
postoji deset godina. Brojni ljudi mi znaju reći da 
postojimo i dulje od ih deset godina, neki čitatelji 
se čude „kako je to brzo pasalo“, a neki nas napro-
sto doživljavaju kao da smo oduvijek dio njihovih 
života. Naravno, ovdje ne mislim na one mlađe 
čitatelje koji su bili klinci kad smo mi počinjali, a 
sada su punoljetni, već na one starije čitatelje koji 
su stekli toliku naviku dolaska na naše stranice da 
im se čini kako se čitamo – oduvijek. I zato hvala 
svima na „klikanju“, čitamo se i dalje na www.po-
duckun.net!

V
eć deset godina portal 
PodUčkun.net mjesto 
je na kojem uz prvu ju-
tarnju kavu saznajemo 
sve novosti iz našeg 
grada. Svakog dana, 

subotama, nedjeljama i praznici-
ma, jedno je od glavnih mjesta na 
kojima se građani Liburnije, ali i 
mnogo šire, informiraju o dnev-
nim događanjima i zanimljivosti-
ma uz bogate galerije fotografija. 
U listopadu prije deset godina 
Nikola Cvjetović i Davor Žic po-
krenuli su portal Liburnija.net, 
koji uskoro postaje Pod.Učkun.
net te već više od 3.650 dana ne-
prekidno objavljuje informacije, 
priče i video-priloge s impresiv-
nom brojkom „posjeta“ od preko 
10 tisuća dnevno. Nekadašnju 
frazu dokazivanja točnosti infor-
macija poput „pročitao sam u 
novinama, rekli su na televiziji i 
čuo sam na radiju“ u Opatiji je, 
kada je riječ o događanjima iz 
našeg kraja, već odavno zamije-
nilo „piše na pod Učkun.net“, što 
možda najbolje dokazuje koliko 
građani vjeruju informacijama 
koje portal svakodnevno donosi. 
Izvršnog urednika portala Niko-
lu Cvjetovića zamolili smo da se 
prisjeti početaka.

- Činjenica da područje Li-
burnije nije imalo niti jedan 
„brzi“ medij sa sjedištem u Opa-
tiji potaknulo me na promišlja-
nje o slaganju takve vrste medija. 
Te, sada već davne 2008. godine, 
uz rad na jednom od prvih riječ-
kih portala rirock.com-u te na 
radiju Maximum, paralelno sam 
počeo razvijati ideju o realizaciji 
portala u koju sam uvukao i Da-
vora Žica. Startali smo 2009. go-
dine, a od onda do danas gotovo 
se sve izmijenilo. Portali su ne-
kad bili marginalizirana medij-
ska platforma u odnosu na druge 
konvencionalne medije poput 
radija, televizije i novina, dok su 
zadnjih pet godina preuzeli pri-
mat što je iz naše perspektive od-

jubileji

Dio redakcije na „novogodišnjem“ kolegiju

 Piše KRISTINA TUBIĆ 
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Zasadi drvo, ne budi panj
P od nazivom Zasadi drvo, ne 

budi panj na području Hrvat-
ske odvijala se od 25. do 27. 
listopada akcija kolektivne 
sadnje drveća. U ovu akciju 
potaknutu građanskom inicija-

Prvi punkt na kojem smo 
zatekli marljivu ekipu spre-
mnu da Opatiji podari novo 
stablo bio  je na Tomaševcu. 
U neposrednoj blizini plaže 
nekoliko odraslih osoba ko-
palo je rupu dovoljno duboku  
za sadnju drveta, a čin sadnje 
s velikim zanimanjem pratili 
su i mališani, koje su neki od 
njih doveli sa sobom. Ante 
Štampalija objašnjava da se u 
akciju organiziranu na inici-
jativu gradske vijećnice Neve 
Slani uključio putem fejsbu-
ka, a uz građane,  podršku 
sadnji dali su Parkovi i Grad 
Opatija. Priznaje da nije baš 
lako iskopati rupu za sadnju, 
no budući da je njegova gru-
pa u subotu, već u devet sati 
pristigla na Tomaševac,  sad-

Punta Kolova
Dolaskom na Punta Kolovu tamo nismo za-

tekli grupu ljudi, već su jamu za sadnju hrasta, 
jednog od tri koliko ih je bilo planirano zasaditi 
na tom terenu,  iskapali samo organizatorica ak-
cije Neva Slani i Marko Orešković. On se, kaže, 
odazvao pozivu organizatorice, i mada se bilo 
prijavilo dosta ljudi za koje je bilo spremno i ne-
koliko krampova za kopanje, sadnji je prionulo 
samo njih dvoje. Bez obzir na nedolazak većeg 
broja građana, smatra da je sadnja hrastova na 
ovom području dobra stvar, i uvijek će se rado 
odazvati na ovakve akcije. Bitnim smatra i da 
se nakon sadnje povede briga o održavanju po-
sađenih stabala. Slani ističe da je Grad Opatija 
osigurao sredstva, Parkovi su nabavili i dostavili 
deset sadnica hrasta medunca, osigurali su gnoj i 
humus, dok su se za alat i sadnju pobrinuli sami 
sudionici akcije.  Drago joj je da se akcija kolek-
tivne sadnje odvijala i u Opatiji, jer je u njoj sve 
izraženiji problem nestajanja zelenih površina, a 
po povijesnoj i krajobraznoj arhitekturi, sa spe-
cifičnom dozom luksuzne, uklopljene u šumski 

Ekološko društvo Žmergo koje ove godine sla-
vi 25. obljetnicu, taj je jubilej odlučilo obilježiti ne 
samo organiziranjem sadnje novih bukvi na Učki, već 
i prigodnim druženjem svojih članova i sudionika ak-
cije. Članica Žmerga Helena Traub objašnjava, da su 
odlučili značajnu obljetnicu ovog društva obilježiti 
bez puno priče, a s puno akcije. Zato su i organizirali 
akciju pošumljavanja na koju im se odazvalo preko 
dvjesto ljudi. Zahvalni su svima koji su se uključili, 
i odlučili svoje vrijeme i energiju utrošiti na sadnju, 
kako bi Učka i dalje ostala zelena. U zahvalama nije 
zaboravila ni volontere iz Crvenog križa Opatija, koji 
su ispekli preko tri stotine raznovrsnih slanih i slat-
kih palačinki, pa su se tako sudionici akcije i proslave 
jubileja mogli počastiti palačinkama s marmeladom i 
čokoladom, ali i sa sipama i tartufima. Navela je da su 
za sadnice zaslužne Hrvatske šume, te da su na ovo-
godišnjoj akciji #budiBUKVAlan imali veći odaziv 
nego lani, a uz to se odvijala u sklopu programa 27. 
susjedstva, koji je dio projekta Rijeke 2020.godine - 
Europska prijestolnica kulture. 

Tomaševac

Omanju grupu 
odraslih i djece sreli 
smo na Črnikovici, na 
zavoju prema rivi. Oni 
su na strmoj površini na 
terenu u kojem je dosta 
kamenja trebali iskopati 
rupu za sadnju hrasta, a 
da bi ona bila po svim 
pravilima i uputstvima 
iz Parkova, dječak Grga 
nije ispuštao metar iz 
ruke, stalno je provje-
ravao njezine dimenzi-
je i nadgledao  koliko 
je duboko iskopana. 
Elena Bonas ispričala 
je da su se oni kao Vo-
lošćani uključili u ovu 
akciju, koju je putem 

Črnikovica

Žmergo

akcije

tivom uključili su se i građa-
ni Opatije, pa se tako drveće 
sadilo na području grada, ali 
i na Učki. Akciju sadnje na 
gradskim površinama orga-
nizirala je Neva Slani, dok je 

fejsa organizirala Neva Slani, jer im je želja da 
Volosko bude još zelenije, a voljela bi da se sa 
sličnim akcijama sadnje  nastavi i dalje. Navodi 
da su se neki u ovu akciju uključili familijarno, a 
osim novih sadnica  smatra da bi se trebalo po-
brinuti i za odstranjivanje nekih već dotrajalih, 
starih stabala. Ističe, da su Parkovi i  Grad za ci-
jelu Opatiju dali za sadnju deset sadnica, dok se 
prema informacijama koje su oni dobili  Grad 
Kastav uključio sa sto pedeset sadnica.

nica hrasta medunca dobila je novo mjesto za život još 
prije podneva. Kako su grupu činili većinom stanari iz 
bliže okolice, Andrea Kalc Dolovčak prisjetila se kako 
je ovdje nekada bilo igralište na kojem je bilo puno 
drveća i hladovine, pa joj je drago i da će novozasa-
đeni hrast opet pružati hlad. Akciju smatra hvalevri-
jednom, jer osim za današnje generacije, u budućnosti  
će i unuci od nje  imati koristi. Raduje je da su dje-
ca, među kojima i njezina kći, te tete iz vološćanskog 
vrtića  dan ranije u svom okolišu posadili  lovransku  
trešnju.



Zasadi drvo, ne budi panj
 Piše LIDIJA LAVRNJA ■ Snimio NIKOLA TURINA 

I na Tošini se 
okupila grupa ljudi 
spremnih da svojim 
radom doprinesu ak-
ciji. Mirjana Tončinić 
objašnjava da je dan 
prije o ovoj akciji sa-
znala preko fejsa, no u 
nedjelju kada je prola-
zila Tošinom vidjela 
je grupu ljudi koja se 
uključila u akciju, pa 
im se i ona pridružila. 
Drago joj je da su za-
sadili hrast medunac, 
jer iako na Tošini ima 
zelenila, smatra da je 
dobro da se vodi briga 
i o daljnjoj sadnji dr-
veća. Akciji se pridru-
žila i njezina kolegica 

Maja Vrbanc, koja sta-
nuje na Novoj cesti, a 
ovamo je došla na po-
ziv organizatora. Isti-
če da je dečkima bilo 
dosta teško kopati, jer 
su na tom području 
velike grote. Iako su 
ovakve sadnje poželj-
ne, i izgledaju možda 
jednostavne, kaže da 
to ipak nije tako, pa 
stoga dečkima koji 
su kopali upućuje sve 
pohvale. A njoj i osta-
lim članovima grupe 
bit će posebno zado-
voljstvo kada budu vi-
djeli da iz mlade sad-
nice hrastića nastaje 
sve veće stablo.

Veprinac
A u petak, 25. listopada sadilo se i u Veprincu. Tamo su se članovi udruga 

Veprina 519 i Kamelija Opatija, zajedno s nastavnicima i učenicima Područne 
škole Veprinac uključili u sadnju planika. Član udruga Rajko Ukić ističe da je 
planirano da se posade tri sadnice planike, a donirala ih je udruga Veprina 519. A 
da je sadnja planika posebno privlačna učenicima, vidjelo se već prilikom sadnje 
prve, koja je posađena na početku novouređenog Puta veprine.  Osim ove, udru-
ge i u nekim drugim akcijama surađuju s učenicima i nastavnicima veprinačke 
osnovne škole, pa su tako sudjelovali i u sadnji ljekovitog bilja i kamelija čajanki.

organizator one na Učki bilo Ekološko druš-
tvo Žmergo. Grad je na području Tomaševca, 
Črnikovice, Punta Kolove i Tošine postao bo-
gatiji za deset sadnica hrasta medunca, a Učka 

Tošina 

za 2500  sadnica bukvi. I to 
nije bilo sve, jer se u sadnju 
uključio i Veprinac, a kako se 
akcija odvijala i što kažu njeni 
sudionici, saznali smo obila-
skom mjesta sadnje.

Kako se sadnja nije odvijala 
samo na gradskom području već i 
na padinama Učke, posjetili smo 
i sudionike akcije koji su odlučili 
novim sadnicama obogatiti zele-
nilo ovog šumskog kraja. Među 
njima bio je i Kristijan Brmalj 
koji je revirnik u Šumariji Opa-
tija, te je tijekom sadnje pružao 
stručnu pomoć. Istaknuo je da 
su dvije i pol tisuće sadnica obič-
ne bukve, starih dvije godine, 
osigurale Hrvatske šume, a do-
premljene su iz rasadnika Fran-
českija. Njihov broj povezan je 
s 25. godina  Ekološkog društva 
Žmergo, s kojim već puno godina 
surađuju u pošumljavanju Učke. 
Sadnjom će biti obuhvaćeno  po-
dručje od dva hektara, a ono što 
se ne uspije posaditi tijekom ak-
cije, bit će zasađeno u narednom 

Učka periodu. U grupi volontera zatekli smo i Anu Tomljano-
vić, koja se u akciju uključila na poziv Žmerga. Došla je 
zbog toga jer smatra da je za prirodu bitno da se šume 
obnavljaju, a uz to ovakve akcije imaju i ekološki značaj. 
Njoj je to već drugi put da sudjeluje u pošumljavanju i 
raduje je da je na Učki ove godine odaziv bio jako velik,  
a pogotovo jer je bilo dosta mladih i djece. Voljela bi da 
se još više ljudi odazove na ovakve akcije,  iako kaže, nije 
baš lako kopati jame za sadnju na učkarskom terenu. No, 
trud se isplati, a pogotovo kada se bude vidjelo kako su 
sada male sadnice s godinama narasle.

krajolik, jedinstvena je na Mediteranu. Navela 
je da je pokretač akcije bio krajobrazni arhitekt 
Davor Oblijan, te izrazila zahvalnost svim sudio-
nicima, ali i Parkovima na stručnoj pomoći, a na-
ročito djelatnici Hermini Brajković. Akcija je na-
ime, pokazala da su ljudi uz dobru volju i vlastiti 
alat morali uložili i dosta fizičke snage, ali i da je 
za uspješnu sadnju  potrebno i stručno znanje.  



20% POPUSTA TOKOM 11 MJESECA



V
elik izbor buteljiranih vina, 
rinfuzo vina, rinfuzo maslino-
vo ulje, domaće rakije, domaći 
sirupi za sok, domaća jaja, do-
maće istarsko brašno, panceta, 
razne kobasice i salame, bade-

mi, orasi, domaći pelati, medovi, sirevi te 
mnoštvo eko proizvoda Tvornice zdrave 
hrane mogu se kupiti u centru Opatije u 
dućanu Tannin smještenom do postolar-
ske radnje Denisa Laginje ispod opatij-
ske pošte. Riječ je o novo-staroj ponudi, 
naime trgovina Tannin – Croatian Wine 
and Fine nastavlja rad nedavno zatvore-
ne trgovine Nola Natura, uz još bogatiji 
asortiman eko i domaćih proizvoda te još 
veći izbor vina. 

- Iskustvo stečeno u prodaji vina i 
zdrave hrane pretočio sam u novi projekt 
te proširio ponudu, naročito vina. Riječ 
je o kvalitetnim hrvatskim vinima, a nu-

Postolar nudi eko proizvode

mali poduzetnici

dimo i prodaju vina u rin-
fuzi. Kako se bliži vrijeme 
darivanja u ponudi ima-
mo i prigodne poklon-pa-
kete u koje idu proizvodi 
po želji kupca, npr. vino, 
maslinovo ulje, suhi vrga-
nji, salama i domaći sir ili 
bilo što drugo što kupac 
odabere. Takvi su pokloni 
vrlo originalni, ali i popu-
larni jer su domaće posla-
stice uvijek dobar izbor 
za darivanje. Poklonite 
svojim poslovnim partne-

rima ili prijateljima koša-
ru domaćih proizvoda i 
sigurno nećete pogriješiti, 
istaknuo je Denis Lagi-
nja. Ime Tannin odabrao 
je kako bi stavio naglasak 
na bogat izbor vina koja 
nude. 

- Ponuda i cijene pri-
lagođene su domaćim 
kupcima. Može se kupiti 
točeno vino, kao i točeno 
maslinovo ulje ekološki 
proizvedeno i sa certifi-
katom, a kupci mogu doći 
s vlastitom ambalažom ili 
mogu točiti u našu. Ima-
mo i brojne začine, čaje-
ve, prirodne zaslađivače, 
domaće istarsko brašno 
mljeveno na kameni mlin, 
razne sjemenke i još mno-
go toga, , kazao je Denis 
uz napomenu da su otvo-
reni svakog radnog dana 
od 8.30 do 18.30 te subo-
tom od 8.30 do 12.30. Uz 
želju da privuče što više 
kupaca trud je uložio i u 
atraktivno uređenje izlo-
ga te ponosno ističe kako 
su ljetos mnogi turisti 
dolazili slikati baš njegov 
izlog. Uz trgovinu Tannin 

u drugom dijelu prostora 
i dalje djeluje postolarska 
radnja po kojoj je Denis i 
poznat među svojim su-
građanima.

- Postolarskim poslom 
počeo sam se baviti već 
sa 14 godina, a zanat sam 
izučio kod legendarnog 
opatijskog postolara Ni-
kole Pažina. Od njega sam 
preuzeo radnju, a kasnije 
preselio u današnji pro-
stor. Jedno vrijeme je uz 
postolarsku radnju tu dje-
lovala i trgovina cipela, a 
zatim i vinarija. Ljudi sve 
manje popravljaju cipele, 
puno se postolarskih rad-
nji zadnjih godina poza-
tvaralo. Danas nema puno 
cipela od prave kože, ove 
nove nisu šivane već lije-
pljene, a i novi materijali 
ne mogu se dobro obrađi-
vati. Samo od popravka ci-
pela ne može se živjeti pa 
sam bio primoran proši-
riti svoje djelovanje, ista-
knuo je Laginja te pozvao 
sugrađane da dođu u no-
vootvoreni Tanni i nabave 
zdrave namirnice za svoju 
kuhinju.

 Piše KRISTINA TUBIĆ ■ Snimio NIKOLA TURINA 

Postolarskog posla je sve manje

Denis Laginja u Tanninu nudi bio proizvode, domaću hranu i razna vina
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Sudionici Regionalne utakmice ‘’KUP LIPA’’

U 
Lipi je, početkom listo-
pada ove godine, odr-
žan značajan kinološki 
događaj. Na inicijativu 
Sandre Rakovac (Le-
las) iz Ičića, 6. listopa-

da je ovo slikovito mjestašce u 
zaleđu, postalo poprište prvog 
regionalnog takmičenja pasa 
‘’KUP LIPA’’. Zamolili smo sto-
ga Sandru, kao jednu od inicija-
tora i organizatora ovoga zbiva-
nja, da nam pojasni o čemu se 
tu radi.

Želja nam je da promovira-
mo sportsku radnu kinologiju i 
potaknemo natjecateljski duh, 
te aktivnost kinoloških udruga 
i vodiča pasa na području Opa-
tije i okolice, pa i šire. Stoga je, 
u organizaciji Udruge uzgajiva-
ča njemačkih ovčara (UUNJO) 
Rijeka pod vodstvom Borisa 
Krizmana, te u suradnji sa Hr-
vatskom udrugom športske 
radne kinologije (HUŠRK) Ar-
goss Rijeka-Lipa koju predstav-
lja moja malenkost, u Lipi kraj 
Rijeke uspješno održan ‘’KUP 
LIPA’’. Izuzetno nam je drago 
da se na takmičenje odvažio i 
naš najmlađi član Matija Kiršić 
(14) koji je sa svoja dva belgij-
ska ovčara osvojio 1. mjesto po 
programu BH/VT i 1. mjesto 
po programu IGP-1. Od svega 
mu srca čestitamo i želimo još 
puno uspjeha u daljnjem kino-
loškom radu. Nadamo se da će 
mlađa populacija biti potaknu-
ta njegovim primjerom i pri-
ključiti se aktivnostima sport-
ske radne kinologije.

Inače, Sandra se na nave-
denom natjecanju takmičila sa 
svojim rottweilerom, Zoe Vom 
Steintor Rott. Po disciplini po-
slušnosti program NP-a natje-
cateljice su osvojile 91 bod od 

Svatko može imati 
odgojenog psa

kinologija
nost pohađanja tečaja napred-
ne poslušnosti, kao i polaganja 
ispita. Također organiziramo 
pohađanje tečaja po progra-
mu TRAG, te pohađanje tečaja 
i polaganje međunarodnog ispi-
ta BH/VT (kratica njemačkog 
naziva ispita koja označava ispit 
za psa pratitelja s testom pona-
šanja u prometu i ispit stručno-
sti za držatelja pasa – vodiča), 
sve prema pravilniku Hrvatskog 
kinološkog saveza pred licenci-
ranim sucima Hrvatskog i Me-
đunarodnog kinološkog saveza. 
Organiziramo i međunarodne 
ispite za sportske radne pse IGP 
1-3 koji se sastoje od tri discipli-
ne: trag, poslušnost i obrana.

U želji da svi zajedno pota-
knemo pozitivne promjene od-
govornog, aktivnog vlasništva

za sretan suživot ljudi i živo-
tinja, kako bi naš grad i naša za-
jednica bili jedno sretno mjesto 
za sve ljude i njihove najbolje 
četveronožne prijatelje, Sandra 
ističe da je u slučaju javljanja 
problema u ponašanju pasa od-
govornost u pravilu na ljudsko-
me čimbeniku.

Psi se jako vesele našem ve-
selju i sve rade kako bi osjetili 
našu sreću. Trebamo im se po-
svetiti barem 2-3 puta dnevno; 
dati im malo našega vremena, 
jer oni nama daju sav svoj život 
i svu svoju ljubav. Odgojen pas 
je sretan pas, a onda je i vlasnik 
zadovoljan. Odgoj, socijalizaci-
ja i školovanje pasa predstavlja 
zabavan proces učenja, kako za 
psa, tako i za vlasnika. Rezul-
tati su fascinantni, a najbolje 
se mogu opisati kao harmonija 
suživota ljudi i pasa. Većina vla-
snika svome psu može i mora 
pružiti osnove odgoja, no to 
je proces koji traje i na kojega 
utječu mnoge stvari. Ukoliko se 
pojave problemi, dobro bi bilo 
obratiti se stručnim osobama za 
pomoć. Velika je razlika između 
odgoja, socijalizacije i školova-
nja pasa, a svakako treba ista-
knuti da je za školovanje vlasni-
ka i pasa ipak potrebna stručna 
osoba. Svatko može imati odgo-
jenog psa – dođite i uvjerite se! 

 Piše ALEKSANDAR VODOPIJA 

Sandra Rakovac (Lelas) i Zoe Vom Steintor Rott  
– dvostruke prvakinje!

čela sa treninzima te takmiče-
njima  novije kinološke discipli-
ne Rally obedience; discipline 
koja je nastala kao kombinacija 
agilitiya i poslušnosti. To je ide-
alan i zabavan sport za sve pse i 
njihove vlasnike, a trenira se na 
poligonu Emenata vlasnika Bo-
risa Krizmana, dugogodišnjeg 
uzgajivača njemačkih ovčara 
koji ih i školuje. 

Kako su Sandrine aktivno-
sti u športskoj radnoj kinolo-
giji rasle, potaknuta željom za 
usavršavanjem ona završava 
školu (teorija i praktični dio) za 
stručne kadrove Športske radne 
kinologije u Hrvatskom kino-
loškom savezu, te polaže ispite 
za voditelja tečaja poslušnosti i 
voditelja tečaja za trag. Pohađa 
i brojne edukativne radionice 
te seminare o odgoju i ponaša-
nju, komunikaciji, socijalizaciji, 
emocijama i problemima u po-
našanju pasa.

Na poligonu Emenata u 
Lipi uz nesebičnu pomoć Bori-
sa, te na poligonu u Permanima 
uz suradnju s Valterom i Snje-
žanom Cergolj Barić iz Agility 
kluba Adriatica, vodim tečaje-
ve osnovne poslušnosti za sve 
zainteresirane, neovisno o pa-
smini i starosti pasa. Ovim pu-
tem pozivam sve zainteresirane 
vodiče pasa područja Opatije i 
šire okolice da nam se priključe 
u radu. Naime, mi organiziramo 
tečaj osnovne poslušnosti, a za 
sve zainteresirane, po završe-
nom tečaju, nudimo i moguć-

mogućih 100 i 1. mjesto, a po disciplini 
trag program Fpr-1, one su, sa osvojena 
92 boda od mogućih 100, također osvo-
jile 1. mjesto. Zahvaljujući se svima što 
su doprinijeli da ovaj kinološki dan pro-
đe u sportskom duhu i ugodnoj atmos-
feri, Sandra čestita svim natjecateljima!

U nadi da će ovaj događaj biti novi 
poticaj za još bolji i kvalitetniji rad svim 
vodičima pasa, želja nam je da Regio-
nalna utakmica ‘’KUP LIPA’’ postane 
tradicionalna, te da se ponovno druži-
mo i natječemo u što većem broju, te 
tako dodatno podržimo rad Podružnice 
HUŠRK-a Argoss čiji sam član, a koju 
je, pred nekoliko godina, osnovala moja 
kolegica Kristina Miočić, kada je i zapo-
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U 
opatijskoj je “Zori” u organizaciji Nastavnog zavoda 
za javno zdravstvo PGŽ-a (NZZJZPGŽ) i Gradskog 
društva Crvenog križa Opatija početkom studenog 
održana tribina za građane i stručno predavanje na 
temu “Cijepljenje protiv gripe – novosti”. Ovu zanim-
ljivu i aktualnu temu okupljenom je auditoriju približio 

dr. Mario Sušanj, specijalist epidemiologije u opatijskoj is-
postavi NZZJZPGŽ. Zamolili smo ga da svoja iskustva podijeli 
i s čitateljima našega lista. 

Tribina koja je organizirana na prvi dan nacionalne 
kampanje cijepljenja protiv gripe je samo jedna u nizu ja-
vnozdravstvenih akcija koje ove dvije ustanove zajedno pro-
vode na području Liburnije na temu promocije zdravlja i 
zaštite od zaraznih bolesti. Novost u cijepljenju ove sezone je 
četverovalentno (tetravalentno) cjepivo. Ono je iste kvalitete 
kao i trovalentno koje se upotrebljavalo proteklih godina, ali 
pokriva veći spektar virusa gripe tipa B. Virus gripe se svake go-
dine mijenja zbog mutacija na njegovoj površini gdje se nalaze 
antigeni. Stoga prošlogodišnje cijepljenje ili preboljenje sâme 
bolesti ne dovodi do imuniteta protiv gripe. Postoje dva tipa 
virusa gripe koji uzrokuju bolest kod čovjeka: A i B, tri podtipa 
virusa A (H1N1, H2N2 i H3N2), kao i nekoliko tisuća sojeva 
unutar tih kombinacija. Koji će tipovi i sojevi virusa ove godine 
biti dominantni u cirkulaciji među ljudima teško je predvidjeti. 
Vrsta cjepiva za EU i sjevernu hemisferu određuje se na osn-
ovu praćenja gripe od strane Svjetske zdravstvene organizacije 
(WHO) i 109 nacionalnih referalnih centara za praćenje gripe 
u svijetu među koje spada i Hrvatska. 

Ove je godine HZZO nabavio 360.000 doza cjepiva, što je 
10% više nego prošle godine. Ta je količina prvenstveno nami-
jenjena rizičnim skupinama stanovništva za koje je cjepivo 
besplatno. Ako netko zbog kontraindikacija poput alergije na 
sastav cjepiva ili akutne bolesti ne može primiti cjepivo, onda 
se procjepljuju njegovi ukućani kao prvi kontakti.

Gripa je zarazna bolest koja može dovesti do ozbiljnih i 
po život opasnih komplikacija poput upale pluća ili aktivacije 
postojeće kronične bolesti. Karakterizira ju nagli početak, viso-
ka temperatura (često iznad 390C), te bolovi u mišićima i zglob-
ovima, a tek kasnije dolaze respiratorni simptomi. Vrućica traje 
do sedam dana, ali je oporavak od bolesti dulji. Treba ju razliko-
vati od prehlade koja počinje postepeno, manjom povišenom 
temperaturom a dominiraju kihanje, šmrcanje i kašljanje. 
Svake godine pola milijuna ljudi u svijetu umire od komplikaci-

Dr. Mario Sušanj: “I ja sam se cijepio!”

zdravlje

ja gripe. Cijepljenje je najučinkovitiji 
način zaštite od ove nimalo bezazlene 
bolesti. Ono smanjuje pobol, kom-
plikacije, broj posjeta liječniku, broj hos-
pitaliziranih i umrlih zbog komplikacija 
gripe, potrošnju lijekova, te odsutnost s 
posla. Cijepljenje se provodi više od 50 
godina i jedna je od najučinkovitijih pre-
ventivnih intervencija u medicini uopće, 
kako sa zdravstvenog tako i sa ekonomsk-
og aspekta. Interes za cijepljenje posljed-
njih godina raste tako da je u cijeloj RH 
iskorišteno 98% cjepiva. Ljudi se mogu 
cijepiti kod svojih obiteljskih liječnika i u 
županijskim zavodima za javno zdravstvo 
(epidemiologija). Djecu, ako je potrebno, 
cijepe pedijatri. 

Cilj tribine bio je, ističe dr. Sušanj, 
ukazati na važnost cijepljenja protiv ove 
zarazne bolesti. Namjera nije masovno 
procijepiti stanovništvo, već povećati 
obuhvat rizičnih kategorija stanovništva 
poput osoba starijih od 65 godina, kro-
ničnih bolesnika neovisno o dobi, zdrav-
stvenih djelatnika, djelatnika koji rade 
u domovima umirovljenika i trudnica. 
Protekle godine je, primjerice, obuhvat 
starijih od 65 g. bio 29%, a preporuke 
WHO i EU su 75% procjepljenosti te 
populacije. Količina cjepiva mora se od 
strane države rezervirati godinu dana ra-
nije, a proizvođači su renomirane firme iz 
Europske unije. Svaka serija cjepiva koja 
dolazi u Hrvatsku prolazi stroge kontrole 
pod nadzorom i standardima regulator-
nih tijela EU. 

Dio stanovništva koji ne pripada 
rizičnim skupinama a želi se cijepiti, to 
može realizirati u dogovoru sa svojim 
liječnikom, ali uz naplatu. To su obično 
pacijenti pojačano izloženi virusu jer se 
više kreću među ljudima ili češće putuju 
(poslovni ljudi, diplomati, sportaši). 

Ljekarne su se dodatno opskrbile sa oko 
70.000 cjepiva. Inače, cjepiva su sigurna, 
a u uporabi su u čitavom svijetu. Prim-
jerice, prošle je sezone na preko 300.000 
cjepiva prijavljeno tek 7 nuspojava blažeg 
karaktera (povišena temperatura i lo-
kalne reakcije).

Svi koji žele dobiti više informacija o 
gripi mogu doći u  NZZJZPGŽ Ispostavu 
Opatija na adresi Stubište dr. Vande Ekl 
1, dok se putem maila mogu obratiti 
na Hrvatski zavod za javno zdravstvo i 
Hrvatsku agenciju za lijekove i medicin-
ske proizvode gdje će u odjelima za od-
nose s javnošću dobiti stručan odgovor 
baziran na znanstveno provjerenim infor-
macijama. Raduje da je odaziv Opatijaca 
na cijepljenje za sada jako dobar, kao i 
da Ispostava Opatija NZZJZPGŽ ima 
već dugi niz godina odličnu suradnju sa 
obiteljskim liječnicima na području Li-
burnije glede distribucije cjepiva i procj-
epljivanja stanovništva. Također, zdravst-
veni djelatnici iz dviju bolnica na našem 
području zadnjih se godina u sve većem 
broju cijepe protiv gripe.

Dolaze nam zimski mjeseci kada 
su ljudi više kod kuće i manje se kreću. 
Prošle je sezone u Hrvatskoj od gripe 
službeno oboljelo 62.206 ljudi, a čak ih 
je 107 umrlo. Te brojke treba umnožiti 
nekoliko puta, jer se svi oboljeli ne javl-
jaju svojem liječniku. Stručnjaci procjen-
juju da se 10 do 30% stanovništva inficira 
virusom gripe, ali se tek 0,8 do 10% njih 
se razboli. Cjepivo, istina, nije 100% 
učinkovito ali je još uvijek najefikasnija 
preventivna i javnozdravstvena mjera u 
svijetu. Protiv zaraze virusom gripe do-
datno se može pomoći jačanjem imunite-
ta tjelesnom aktivnošću, pravilnom preh-
ranom bogatom vitaminima i mineralima 
ili jednostavnim mjerama provjetravanja 
prostorija gdje živimo i radimo, čestim 
pranjem ruku sapunom i toplom vo-
dom, te izbjegavanjem mjesta masovnih 
okupljanja u vrijeme najveće epidemije. 
Uskoro počinju adventska zbivanja i kon-
certi, a to su mjesta gdje najviše “feštaju” 
virusi. Ja sam se cijepio prvoga dana, što 
je, uostalom, i moja obveza kao zdravst-
venog radnika, a trudim se i vježbati 
te ostati u kondiciji. Uvelike pomaže i 
druženje s mojim prijateljima iz Opati-
jskih kukala koji svojim cjelogodišnjim 
kupanjem u moru pružaju svijetli prim-
jer kako se može podići imunitet, te neu-
morno promoviraju ono najdragocjenije 
– zdravlje!

 Piše ALEKSANDAR VODOPIJA ■ Snimio NIKOLA TURINA 

Cjepivom  
protiv gripe 
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Božićno-novogodišnji ukrasi, 
premda još neosvijetljeni, 
ušuljali su se u Opatiju i kao 

da najavljuju ono svima najdraže 
doba godine koje je upravo pred 
nama. Iza nas je period koji tome 
dobu prethodi; razdoblje u kojem se 
očekivao FEN koji se nije dogodio; 
period u kojem se obično ‘’zahuk-
tava’’ kazališna sezona o čemu bi se 
dalo raspravljati; centralni dio pred-
blagdanske sezone koji će, iznad sve-
ga, ostati zapamćen po nizu razno-
rodnih, no redom sjajnih koncerata 
koji su Gervais pretvorili u uzavreli 
centar Glazbe. Krenimo redom!

Jazz Ex Tempore je multikul-
turalni glazbeni projekt koji je ove 
godine proslavio svoj 15. rođendan. 
Prema riječima Ministarstva kulture 
RH, radi se o jednom od vodećih 
hrvatskih programa međunarodnog 
karaktera, o projektu kojim se Hr-
vatska može predstaviti i u Europi. 
Cilj je ovoga projekta svake godine 
okupiti u Opatiji nekoliko vrsnih 
poznavatelja kako vlastite kulturne 
baštine, tako i suvremenih glazbenih 
pravaca iz različitih regija i zemalja 
Europe, ali i svijeta. Umjetnici tije-
kom tjedan dana zajedničkog rada 
stvaraju glazbu koju karakterizira 
fuzija različitih glazbenih tradicija, 
skladaju originalne, još nigdje izve-
dene kompozicije, a dio svog isku-
stva prenose i javnosti putem radi-
onica. Ove su godine održane dvije 
besplatne radionice: ‘’Jazz u Egiptu’’ 
(pijanist Amro Salah) i ‘’Tradicio-
nalna arapska glazba i jazz’’ (sklada-
teljica i pjevačica Noha Fekry). Na 
završnom su koncertu u Gervaisu, 
uz dvoje spomenutih umjetnika, 
nastupili i Henry Radanović (bas, 
kontrabas) te Marko Lazarić (bub-
njevi), kao i neizostavni Elvis Stanić, 
‘’duša’’ cijeloga projekta koji nas iz 
godine u godinu ne prestaje ugod-
no iznenađivati svojim poletom, 
energijom i inovativnošću. Kvaliteta 
se, naravno, podrazumijeva, ali i na 
tome području, u utakmici sa samim 
sobom, Elvis uspijeva uvijek iznova 
nadmašiti svaki puta sve više postav-
ljene ciljeve. Tako je bilo i ove go-
dine, i u Opatiji i u Zagrebu – jedva 
čekamo sljedeću!

Živjeli koncerti!
Božo Vrećo začarao je opatijsku publiku!

kultura
 Piše ALEKSANDAR VODOPIJA 
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Veseli i nastavak djelovanja Festivala Kvarner, ustanove koja je Opa-
tiju zadužila brojnim vrhunskim koncertima ozbiljne glazbe s nagla-
skom na ranu glazbu, na koju se koncentrirala i na svom prvom ovose-
zonskom koncertu. Njime je najavljen novi veliki EU projekt suradnje 
‘’EEEMERGING+’’ (Emerging European Ensambles) koji je ostvario 
maksimalni iznos potpore Izvršne agencije za obrazovanje, audiovizu-
alnu djelatnost i kulturu u Bruxellesu (EACEA) čiji je Festival Kvarner 
jedan od partnera, a u okviru programa CREATIVE EUROPE (2019-
2023). Ovaj je značajan projekt najavljen koncertom ansambla za ranu 
glazbu ‘’Repicco’’ kojega čini dvoje vrsnih glazbenika – Kinga Ujszàszi 
(violina) i Jadran Duncumb (teorba). Ovaj je komorni koncert nakon 
nekog vremena ‘’u pogon’’ stavio ‘’malu’’ dvoranu u prizemlju Gerva-
isa gdje se, uz slobodan ulaz, okupio primjeren broj posjetitelja koji 
je imao priliku uživati u vrhunskim interpretacijama rjeđe izvođenih 
bisera barokne glazbe. Do kraja ove godine Festival Kvarner priprema 
i svoj tradicionalni koncert u sklopu opatijskog Festivala čokolade. Za-
kazan je za 5. prosinca i s nestrpljenjem ga očekujemo!

Govoreći o priredbama za koje nije trebalo platiti ulaz, svakako tre-
ba spomenuti i 56. glazbenu tribinu koja je Zlatnu dvoranu ‘’Imperiala’’ 
te predavaonicu ‘’Zore’’ pretvorila u pravu košnicu dobrih vibracija i još 
bolje glazbe primjerene najrazličitijim ukusima, a definitivno ne isklju-
čivo ljubiteljima suvremenih trendova u ozbiljnoj glazbi. Opatijci su, 
već tradicionalno, hladnokrvno propustili priliku da besplatno uživaju 
u vrhunskim koncertima za koje bi na nekom drugom mjestu trebalo iz-
dvojiti pozamašnu svotu iz kućnoga budžeta. Na žalost, svake se godine 
ponavlja ista priča, tako da pomalo gubim nadu da će se išta popraviti 
po tome pitanju. Ako se već baca biserje, ne bi bilo zgorega provjeriti 
pred koga se ono baca, a ako se ono opetovano baca, možda bi oni pod 
čijim nogama nešto škripi mogli skrenuti pogled i prepoznati vrhunsku 
kvalitetu upakiranu u zanimljive sadržaje za kojima treba samo pose-
gnuti, bez straha od Božje kazne; dapače, uz garantiranu nagradu!

Ipak, nagrada je bilo još, premda je za koncert koji je obilježio pro-
tekli period opatijske kulture ipak trebalo izdvojiti novac za ulaznicu; 
vrijedio je svake lipe! Pogađate, radi se o prvom opatijskom nastupu 
Bože Vreće, bosanskog umjetnika, interpretatora i autora sevdalinki iz 
čije muško-ženske dualnosti, svidjelo se to nekome ili ne, zaista pro-
izlazi posebna, usudio bih se reći gotovo hipnotična, dramatičnost i 
virtuoznost. Publika koja je do posljednjeg mjesta ispunila naš Gervais 
dobro zna o čemu govorim. Njegov nastup jednostavno plijeni, od želj-
no očekivanog izlaska na pozornicu, pa sve do nevoljkog napuštanja 
publike koja je upravo žudila za produžetkom čarolije kojom je ovaj 
karizmatični glazbenik jednostavno začarao auditorij. U opatijskom se 
nastupu bazirao na vlastitim skladbama koje, zadržavši duh klasičnih 

sevdalinki, pokazuju i stanovit od-
mak od njih, kao i neizbrisiv pečat 
autora/interpreta. Pojednostavlje-
nih tekstova, one se koncentriraju 
na ono glavno – emociju, i tu ‘’uda-
raju’’ ravno u dušu, a sve poduprto 
jedinstvenom interpretacijom i 
nastupom osobe koja svojim zaista 
anđeoskim glasom čas dočarava za-
ljubljenog muškarca, čas nesretnu 
ženu, čas vrtećeg derviša, a cijelo 
vrijeme jedan univerzum ljubavi. 
Neponovljiv kontakt s publikom, 
sjajni glazbenici iz Njemačke, Tur-
ske i Makedonije, užarena atmosfe-
ra pozitivnih emocija; dovoljno je 
reći samo jedno – Božo Vrećo!

Na žalost, realnost nas čeka 
odmah iza ugla, čak i nakon ovako 
iznimnih događaja. Možda nam tre-
ba tek nešto više vremena da je pri-
mijetimo, ali ona je tu. S njom smo 
bili suočeni čak i na sâmom Vreći-
nom koncertu. Naime, zvijezda ve-
čeri je, potpuno opravdano, osjetila 
potrebu da se ispriča publici zbog 
glasovira koji ne zadovoljava uvjete 
niti za njegov nastup, a kamoli po-
trebe, primjerice, jednog solistič-
kog koncerta na istome instrumen-
tu. Prevedeno na hrvatski, Opatija 
nema adekvatan glasovir! Boljka je 
to na koju je višekratno upozora-
vala GŠ ‘’Mirković’’, naravno dok 
je još postojala. Na žalost, ništa po 
tome pitanju nije poduzeto. Ga-
šenjem ‘’Mirkovića’’ ugasili su se i 
‘’Veliki i mali za Opatiju’’, a popis 
iščezlih manifestacija zaslužuje 
poseban osvrt, da ne kažem epi-
taf. Ostanimo stoga, barem zasad, 
još malo lebdjeti pomoću čarobne 
prašine kojom nas je posuo Božo, a 
prizemljit ćemo se sljedeći puta, uz 
osvrt na kazališni dio naše kulturne 
priče; dio koji, unatoč respektabil-
nom programu, pokazuje i izvjesne 
manjkavosti ili barem odmake od 
već utabanih odnosno najavljenih 
zbivanja. Ružičaste naočale blag-
danskoga ozračja sigurno će nam 
olakšati da sve skupa prebrodimo, 
no one ne mogu promijeniti re-
alnost koja nije uvijek onakva ka-
kvom se čini ili kakvom drugi žele 
da je vidimo. U nadi da ćemo i bez 
ovog optičkog pomagala preživjeti, 
uplovimo u doba nade pogleda upr-
tog u zvijezde!
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O
patijka Anja Vreg od 
malih je nogu povezana 
s tenisom. Ostvarila je 
bogatu sportsku karije-
ru najprije kao igračica, 
a zatim i kao priznata 

svjetska teniska sutkinja, da bi 
se potvrdila i kao menadžeri-
ca glavnog terena u Londonu 
(Show Court Manager). Navr-
šivši 29 godina i 14 godina rada 
na najvišem nivou tenisa, odlu-
čila se na veliki zaokret u karijeri 
te se uputila u daleku Kinu gdje 
je prihvatila posao u menad-
žmentu agencije koja je vlasnik 
6 turnira iz WTA serije - Hua 
Hin, Tianjin, Seoul, Nanchang, 
Zhengzhou i Zhuhai. 

- Radim izravno za direktore 
turnira, kao njihova desna ruke 
i konzultant. Tim se sastoji od 
ljudi koji imaju dugogodišnje 
iskustvo kao menadžeri najve-
ćih imena svjetskog tenisa, po-
put Martine Hingis i Jo Wilfri-
eda Tsonge. Radili su u velikim 
kompanijama poput Octagona 
i Lagardere-a, ispričala je Anja. 
Ova mlada Opatijka uz završeni 
studij turizma i poslovnog me-
nadžmenta na PAR-u, turistički 
je vodič za nekoliko županija i 
govori engleski, njemački, špa-
njolski, slovenski i talijanski je-
zik. 

- U 14 godina rada na tou-
ru, sudila sam svim najboljima 
tenisačima i tenisačicama, od 
Novaka Đokovića do Marie 
Sharapove, Caroline Wozniacki, 
Simone Halep i mnogih drugih. 
Od 2011. godine radim redov-

uspješni opatijci

Opatijka menadžerica  
u kineskom tenisu
 Piše KRISTINA TUBIĆ ■ Fotografije iz osobne arhive Anje Vreg 

Anja Vreg opatijsku je adresu zamijenila kineskom

Anja s kineskim kolegama

U kineski grad Tianjin sti-
gla je krajem svibnja, gdje je 
provela mjesec dana, nakon 
kojih je mjesec i pol radila 
u Zhengzhou, trenutno radi 
i živi u Tianjinu, no već se 
sprema za odlazak u Zhuhai, 
gdje ju čeka nastavak posla. 

- Dani na poslu su dugi, 
cijeli dan radim na organi-
zaciji raznih evenata koji su 
na najvišem nivou, tako da 
je posao jako zahtjevan. Rad 
s kolegama Kinezima je sa-

svim drugačiji nego u Hrvatskoj i Europi. Moraš jako do-
bro upoznati njihovu kulturu i način razmišljanja, kao i si-
stem rada, kako bi uopće mogao sudjelovati u radu kao dio 
tima i postići željene zadatke. Svakog dana naučim nešto 
novo, a to mi posao čini i vrlo zanimljivim. Svi mi djelatnici 
stranci imamo na raspolaganju profesionalne prevodioce. 
Jako puno poslova dogovara se tijekom večera, naročito s 
ljudima zaposlenim u vladi i državnim upravama. Naime, 
kod organizacije velikih događanja, tek kad vlada da zeleno 
svjetlo, može se krenuti raditi. Prije toga i bez toga ništa se 
ne događa. No čim se dobije pozitivna odluka, posao se ra-
zvija i završava vrlo brzo, nekad gotovo i preko noći, ističe 
Anja te dodaje kako je ponosna na organizaciju Hengqin 
Life Elite Trophy 2019 turnira u Zhuhaiju koji je okupio 
ponajbolje tenisačice svijeta, među kojima i našu Petru 
Martić. Kaže kako je život u Kini vrlo ugodan nakon što se 
shvati i prihvati njihova kultura, a stranci koji rade u Kini 
žive uglavnom u „expat“ dijelovima grada gdje se međusob-
no i druže. 

- Vrlo su impresivne metode transporta u Kini, a posebno 
me se dojmio “motor taxi”, koji je sklopivi motocikl. Naime, 
kada izađete u noćni život svojim autom i popijete čašicu pre-
više, nazovete „motor taxi“. Vozač dođe na tom motoru, sklo-
pi ga, ubaci u vaš automobil i odveze vas kući... Zanimljiva je 
i činjenica da novac u obliku gotovine gotovo da i ne postoji. 
Nitko ne koristi papirnati novac, sve se plaća mobitelom, tj. 
We Chat-om, na kojem imaš svoj novčanik (barkod). Zbog 
toga treba jako paziti da je mobitel pun, jer kad se isprazni, 
nema plaćanja. No i tome su Kinezi našli lijeka, pa se punjači 
nalaze na svakom koraku, ispričala je Anja.

no na WTA tour-u i brojim 26 
finala kao glavni sudac na tur-
nirima iz WTA serije. Uz WTA 
turnire, ponekad odradim i za 
ATP, te tako brojim sveukupno 
oko 300 turnira iz ATP i WTA 
serije poput Madrida, Rima, Pe-
kinga, Sydneya, Brisbanea, In-
dian Wellsa, Miamija, Cincinna-
tija, Tokija i drugih. Uz to su tu 
i 19 Grand Slamova, US Open, 
Wimbledon, Roland Garros i 
Australian Open, tri WTA Fi-
nala, dva u Istanbulu i jedan u 
Singapuru, Olimpijske igre u 
Londonu 2012., Paraolimpij-
ske igre u Rio de Janeiru 2016.”, 
nabraja Anja niz najprestižnijih 
svjetskih turnira na kojima bila 
alfa i omega teniskih terena.
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Opatijske boćarice

K
rajem listopa-
da u Opatiji je 
održano 48. iz-
danje Međuna-
rodnog boćar-
skog turnira za 

trojke „Opatija“ u orga-
nizaciji Boćarskog kluba 
Opatija. Sudjelovalo je 
12 ekipa iz Italije, Slove-
nije i Primorsko-goran-
ske županije. Pobijedila 
je talijanska ekipa Portu-
ale, koja je u finalu savla-
dala ekipu Kukuljanova, 
dok je u borbi za treće 
mjesto slovenski Budni-
čar pobijedio momčad 
Veprinca. Najboljim 
koštadorom proglašen 
je Zvonko Ujčić iz BK 
Opatija, dok je najbolji 
izbijač bio Luka Štunc iz 
BK Orlek Pivka. 

- Ponosni smo na 
ovaj turnir koji se odr-
žava već 48 godina. 
Prvo izdanje organizi-
rano je odmah po otva-
ranju boćališta i osniva-
nju kluba 1971. godine. 
Ja sam funkciju pred-
sjednika preuzeo 2009. 
godine. Sjećam se da 
je tada boćalište imalo 
samo dva joga, a danas 
ih imamo četiri. Veliki 
je neodstatak što nisu 
sva četiri natkrivena, pa 
kada pada kiša, mora-
mo gostovati na nekom 
drugom boćalištu. Tako 
je bilo i na ovom turniru 
te su se tri ekipe zbog lo-
ših vremenskih uvjeta 
natjecale u Matuljima. 
Gradska vlasti obećava 
nam natkrivanje već go-
dinama, no nažalost od 
toga još ništa. Najstariji 
smo klub na Liburniji i 
trebali bi biti perjanica 
boćanja u našem kraju, 
no kada zbog kiše želi-
mo boćati u Iki, teško 
dobijemo termin, ista-
knuo je predsjednik BK 
Opatija Zoran Škrokov, 
koji je ujedno i pred-

Opatija ima i boćarice

sjednik Boćarskih kluba Poljane, Veprinac 
i Pobri. Kaže kako je već puno puta želio 
odustati i sve prepustiti mlađima, no naža-
lost nema kome, jer interesa za boćanje kod 
mladih nema. 

- Prije par godina imali smo i školu bo-
ćanja. Klub ima dva licencirana trenera, to 
smo Aleksandar Korić i ja. Na našem se po-
dručju ugasilo već dosta boćarskih klubova, 
nemamo dobre uvijete, a ni financijskih 
sredstava. Sada se natječemo u 3. županij-
skoj ligi, a prije smo nastupali u 3. hrvatskoj 
ligi i imali ekipu juniora. Financijska sred-
stava se dodjeljuju za igrače samo do 18 go-
dina starosti, a to nije dovoljno za opstanak 
kluba, naročito zbog toga što mladi zbog lo-
ših uvjeta i prije toga odlaze u bolje klubove, 
kazao je Škrokov te dodao kako ipak ima i li-
jepih novosti u klubu gdje odnedavno imaju  
žensku ekipu boćarica rekreativki. 

Nakon što su desetak godina rekreativ-
no igrale badminton, a već su bile u zrelijoj 
dobi kada su počele, napustile su taj način 
rekreacije. Ipak, razmišljale su gdje se opet 
uključiti u neku rekreacijsku aktivnost i 
odluka je pala na - boćanje. U BK Opatija 
su ih, na njihovo ugodno iznenađenje, do-
čekali raširenih ruku i nikome nije smetalo 
što su se “ugurale” u dotad muško društvo. 
Već treću godinu njih desetak rekreativno 

sport

Prve opatijske boće
Opatijski jog je u srpnju 1971. godine otvorio popularni 

dr. Luigi iz Malog mista, tj. glumac Karlo Bulić, koji je ba-
cio prve boće. Te su se boće nedavno opet vratile u klub, 
a zanimljiv je način na koji se zaokružila priča o prvim 
opatijskim boćama. Prije tri godine Boćarskom klubu se 
s prijateljicama pridružila i Đurđica Likar. Muški kole-
ge savjetovali su svojim novim klupskim kolegicama da 
si nabave vlastite boće s kojima će trenirati, a gospođi 
Đurđici, da ne mora kupovati nove, boće je poklonio 
njezin kum Mario Meak. Riječ je o legendarnim prvim 
opatijskim boćama s kojima je igrao dr. Luigi, a koje je 
gospodin Meak tada  spremio, da bi se nakon skoro pe-
deset godina vratile u Boćarski klub Opatija. Odlučeno 
je da su prevrijedne da bi se s njima treniralo te su 
spremljene, a gospođa Đurđica je dobila nove boće. 

sudjelujemo u raznim sportskim igrama, 
obavezno se prijavljujem za boćanje. Najgo-
re je sjediti doma, tako da jedva čekam petak 
i trening. Dobro se razgibamo, a još bolje za-
bavimo, istaknula je Dara Bulajić.

- Prije sam s prijateljicama trenirala 
badminton, no izgradnjom nove sportske 
dvorane to je nekako izgubilo čar te sam s 
još nekoliko kolegica krenula boćati. Tada 
su na jogu bili samo muški, no odlično su 
nas prihvatil, a trener Škrokov poučio nas je 
tehnici. Mislim da je i njima u početku bilo 
neobično što žene boćaju na njihovom jogu, 
no brzo su se priviknuli. Na treninzima nam 
je vrlo zabavno, a najveselija je vrlo glasna i 
energična rasprava o taktici igre, koja neko-
me sa strane vjerojatno nalikuje na svađu, 
kroz smijeh objašnjava Đurđica Likar.

- U boćanje sam se uključila na nagovor 
prijateljica i nisam požalila. Lijepo nam je, 
treniramo jednom tjedno po sat, sat i pol, a 
nakon treninga se još i zabavimo. Dobili smo i 
nove dresove s amblemom kluba, tako da smo 
sada prave boćarice, kazala je Ružica Monar. 

Sudionici boćarskog turnira 

 Piše KRISTINA TUBIĆ ■ Snimio NIKOLA TURINA 

Predsjednik BK Opatija Zoran Škrokov

boćaju, uz pomoć pred-
sjednika kluba Zorana 
Škrokova savladale su 
ovu igru, a svakog pet-
ka nakon boćanja slije-
di ugodno druženje uz 
pivu na opatijskoj Boća-
riji. Iako postoje natje-
cateljske lige u kojima bi 
se mogle ogledati s bo-
ćaricama iz drugih klu-
bova, opatijske boćarice 
zasad smatraju da im je 
dovoljno boćati samo 
rekreacijski. 

Opatijske boćarice 
su: Đurđica Likar, Mari-
ka Poščić, Dara Bulajić, 
Svetlana Milohnić, Ru-
žica Monar, Tanja Ma-
mula, Gracijela Som-
borski, Karin Mlekuž, 
Ivana Lippe i Mirjana 
Rončević. 

- Treniram dvije-tri 
godine. Jako nam je za-
bavno i zaista uživam, a 
naročito u druženjima 
nakon treninga. Članica 
sam Kluba 60+ i kada 
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Č etrnaestogodišnja Opatijka Lucija Brkić dosad 
je nanizala zavidan broj sportskih uspjeha - 
višestruka je državna prvakinja u sportsko 
penjačkim disciplinama, članica je Hrvatske 
sportsko-penjačke reprezentacije te sudionica 
svjetskih i europskim natjecanja na kojima je 

sakupila brojne odlične plasmane, a početkom godine odabrana 
je i za ambasadoricu Iglu športa, uz Davora Rostuhara te druge 
poznate penjače i avanturiste. Često je na postoljima penjačkih 
natjecanja u Austriji, Sloveniji i Italiji. Lucija je odlična učenica 
prvog razreda Gimnazije Andrije Ljudevita Adamića u Rijeci, a 
nakon nastave sjeda s roditeljima u auto i putuje na trening u Lju-
bljanu, gdje već četiri godine trenira kod Urha Čehovina trenera 
slovenske reprezentacije koja je u samom svjetskom vrhu ovog 
sporta. Osnovnu školu s odličnim uspjehom završila je u Opatiji, a 
penjanjem se počela baviti sa šest godina, nakon što je dvije godine 
paralelno trenirala plivanje i gimnastiku. Roditelji su je podržali u 
želji da se bavi ovim, kod nas još nedovoljno priznatim sportom 
te se priključila riječkom alpinističkom klubu „Rak“ u sekciju 
„RakKids„. Vrlo brzo pokazala je izniman talent te u želji za na-
pretkom preselila u riječki klub „RiRockClimbing“ gdje je osvajala 
mnogobrojne medalje i pokale. Na preporuku hrvatskog izbornika 
počinje trenirati u Ljubljani u Plezalnom klubu „Scena“ te 2018. 
godine postaje najmlađa članica Hrvatske sportsko-penjačke 
reprezentacije. 

- U Sloveniji su uvjeti puno bolji, a ja sam željela ozbiljnije 
trenirati i napredovati, pa sam s roditeljima odlučila da treniram 
u Ljubljani. Tamo je ovaj moj sport puno popularniji, svaka škola 
ima po barem jednu umjetnu stijenu, što je odlično za djecu, ali i za 

promociju ovog sporta. Popular-
nost sportskog penjanje u svijetu 
raste te je proglašen olimpijskim 
sportom i po prvi put uključen u 
program Olimpijskih igara koje 
će se održati u Tokiju 2020. go-
dine. Treninge u Ljubljani imam 
pet puta tjedno, a tu su i kondici-
jski treninzi te odlasci na mnogo-
brojna natjecanja. Nastavu imam 
samo prije podne, što je odlično, 
tako da kad dođem kući napravim 
dio zadaće, a ostatak radim u autu 
i navečer, kada se vratim. Sve to 
mogu dobro uskladiti zahvaljujući 
modernom nastavnom programu 
moje škole, koji omogućuje da se 
puno toga obavlja putem interneta, 
istaknula je Lucija te dodala kako 
joj nije teško jer voli izazove i dan 
ispunjen obvezama. 

Natječe se u svim disciplinama 
sportskog penjanja – boulder, lead, 
speed i combined, a najdraži joj je 
boulder.

- Boulder je penjanje na umjet-
noj stijeni visine cca 4m na kojoj je 
osam problema koje penjač treba 
riješiti, odnosno svladati na putu 
prema vrhu. Cilj je popeti se što više 
u što manje pokušaja i u što kraće 
vrijeme. Lead je disciplina koje se 
odvija na umjetnoj stijeni visokoj 
15 metara uz pomoć užeta koje se 
ukopčava na karabinere dok se pen-
je. Speed je brzinsko 
natjecanje na um-
jetnoj stijeni viso-
koj 15m uz osigu-
ranje užetom gdje 
pobjeđuje najbrži, 
dok je combined na-
jnovija disciplina u 
kojoj su sve prethodno 
navedene discipline spo-
jene, objasnila je Lucija. Ona 
je 2013. godine bila trostruka 
državna prvakinja u svim disci-
plinama, više puta je bila državna 
prvakinja u dvije discipline, re-
dovito sudjeluje na Europskim 
kupovima, pa je tako 2015. u 
Austriji bila druga u leadu dok 
je prošle godine u Sofiji 

bila peta, a ove godine šesta u dis-
ciplini boulder. Sudjelovala je i na 
prošlogodišnjem Svjetskom prven-
stvu u Moskvi gdje je upoznala 
mlade penjače iz cijelog svijeta, dok 
je ove godine na Svjetskom prven-
stvu u Arcu ukupno bila petnaesta. 
Lucija ističe da penjanje nije toliko 
opasno kao što ljudi misle, jer si osig-
uran kad se penješ, bilo vani, bilo u 
dvorani, a u disciplini boulder imaš 
i strunjaču koja ublažava pad. Kaže 
da se ne boji, iako se kod penjača 
ponekad javi strah, kada ponestane 
snage između dva ukopčavanja pa 
ne znaš hoćeš li uspjeti, no tada veli-
ku ulogu ima disanje, kao i mentalna 
snaga koja je u ovom sportu jednako 
važna kao i fizička. 

- Penje se prvenstveno glavom, 
a tek onda nogama i rukama, 
također je važna snaga u prstima. 
Na natjecanju, primjerice, penjač 
u sekundama mora odlučiti svoja 
gibanja u smjeru, tako da je to i 
mentalni sport. Sportsko se pen-
janje može odvijati na prirodnim 
ili umjetno izgrađenim stijenama. 
Na umjetne stijene se pričvršćuju 
razni elementi koji simuliraju 
prirodna ispupčenja i udubljen-
ja na stijeni. Ja puno više volim 
prave stijene, jer umjetne ipak 
samo „glume“ one prave. Nedav-
no sam bila u Švicarskoj gdje sam 
vježbala na pravim stijenama i bilo 
je prekrasno. U nekim zemljama 
poput Italije i Francuske penjači 
puno više treninga imaju upravo 

na pravim stijenama, što 
je jako dobro, kazala je 
Lucija te za kraj otkri-
la da bi željela posjeti-
ti Yosemite Naciona-

lni park u Kaliforniji 
koji je jedno od 
najpopularni-
jih penjačkih 

odredišta u 
svijetu.  

Lucija na naslovnici Penjačkog 
vodiča za Hrvatsku snimljena na 

penjalištu kod Medveje

Opatijka 
Lucija  

u penjačkoj  
eliti

sport

D
A

N
IE

L 
K

U
R

TI

30 | LIST OPATIJA |   studeni 2019.



 Uređuje i piše KRISTINA TUBIĆ 

Nina Dorčić 
prvakinja  
Hrvatske  
u daljinskom 
jahanju

Dinamo pobjedio Opatiju na Kantridi
N

ina Dorčić, članica Konjičkog kluba Adria 
iz Opatije, prvakinja je Hrvatske u daljin-
skom jahanju u kategoriji kadeta. Nina je 
na grlu Djogan zauzela prvo mjesto u utrci 
na 64 kilometara, a nastupila je za KK Vi-
nia iz Bjelovara. Utrka se jahala dva puta 

po 32 kilometra uz veterinarski pregled te odmor 
od 30 minuta. Na Državnom prvenstvu Hrvat-
ske u daljinskom jahanju održanom u Barbanu 
u organizaciji KK Istra su uz hrvatske nastupili 
i slovenski i talijanski jahači. Prva utrka daljin-
skog jahanja u našoj zemlji održana je 2006. go-

dine upravo u Barbanu, a ove 
su godine natjecatelji startati s 
istog mjesta s kojeg je krenulo 
i prvo natjecanje u daljinskom 
jahanju.

- Opatijski Konjički klub 
Adria djeluje na području 
iznad Rukavca i imamo neko-
liko svojih licenciranih trene-
ra. Želja nam je zainteresirati 
mlade, naročito djecu, za ko-
njički sport te kroz jahanje 
i organizaciju utrka razviti 
sportski turizam u našem za-
leđu. Naš kraj može pružiti 
sve ljepote spoja ovog sporta i 
prirode, ali za utrku nam je po-
treban adekvatan prostor, koji 
intenzivno tražimo, istaknula 
je Una Carboni iz KK Adria. 

Na stadionu Kantrida odigrana je uta-
kmica osmine finala nogometnog Kupa iz-
među NK Opatije i GNK Dinama u kojoj je 
Dinamo pobijedio s razlikom od 3 gola. Uta-
kmica je počela svečarski, od aktivnog nogo-
meta oprostio se Aleksandar Šolić koji je u 
HNL-u igrao za Osijek, Hrvatski dragovoljac 

i Karlovac, dok je kapetan Opatije Niko Vlat-
ković darivao Dinamo umjetničkom fotogra-
fijom kao zahvalu za sve što čine za hrvatski 
nogomet u Ligi prvaka. Utakmica je okupila 
oko 2.500 gledatelja, među kojima su bili i 
mnogi bivši igrači Rijeke poput Rubčića, 
Mladenovića, Samardžića...

Prestalo je kucati srce Edija Kozmića, poznatog 
opatijskog rukometnog trenera, rukometnog suca i 
dugogodišnjeg suradnika slikara Claudia Franka. Na 
društvenim mrežama od njega su se dirljivim poruka-
ma oprostile mnogobrojne Opatijke koje su svoje prve 
rukometne i sportske korake učinile upravo pod njego-
vom trenerskom palicom, kao i brojni Vološćani, nazi-
vajući ga „dobrim duhom Voloskog“. Dino Edi Kozmić 
rođen je u veljači 1949. godine u Lovranu. Karijeru tre-
nera započeo je u Ženskom rukometnom klubu Lovran, 
da bi s trenerom Valterom Vošlajerom Didijem 1972. 
godine prešao u Ženski rukometni klub Opatija, gdje 
je preko dvadeset godina trenirao mlađe uzraste, a niz 

godina bio je i tehniko kluba. Brinuo je za svoje male ru-
kometašice ne samo na igralištu Gorovo i rukometnim 
terenima širom županije, već je pazio i da ne zapostave 
školu te odlazio na informacije kako ne bi popustile u 
ocjenama. Mnoge od njih, danas već majke i none, pri-
sjećaju se kako je uvijek bio veseo i spreman na šalu te 
ističu kako Edi nije bio samo trener, već i pravi prijatelj, 
a ponekad i roditelj. Edi je bio neizostavni dio zlatnog 
doba opatijskog ženskog rukometa, kada je ŽRK Opati-
ja imao ekipe u tri uzrasta, a on je uvijek bio zadužen za 
one najmlađe. Iza sebe je ostavio sinove Kristiana i Igo-
ra te unučicu Eleonoru. Posljednji ispraćaj organiziran 
je na groblju u Lovranu.

Utakmica osmine Kupa

 OPATIJA - DINAMO 0:3
Stadion na Kantridi. Gledatelja: 2500
Sudac: Zdenko Lovrić (Đakovo). Pomoć-

nici: Pataki i Tomas. Četvrti sudac: Krečak 
(Velika Gorica). Delegat: Čalić (Marčana).

Strijelci: 0:1 Kadzior (8), 0:2 Gavranović 
(27-11m), 0:3 Gavranović (36)

Igrač utakmice Mario Gavranović. Žuti 
kartoni: Bertoša (Opatija)

OPATIJA: Iveša, Malinić (68 Kurilić) 
Jukičić, Vlatković, Bertoša, J. Rudan, Glavaš, 
Furijan, Bogolin (75 T. Rudan), Pejanović (66 
Lazić), Bjelanović. Trener: Zoran Bogolin.

DINAMO: Zagorac, Stojanović, Perić, 
Šutalo, Leovac, Moro (46 Đira), Ivanušec, 
Kadzior (74 Gvardiol), Marin, Hajrović, Ga-
vranović (46 Olmo). Trener: Nenad Bjelica.

in memoriam 
Edi Kozmić
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Uveden porez  
na potrošnju 

Na 26. sjednici Gradskog vijeća održanoj 12. stu-
denog većinom glasova usvojena je Odluka o uvođenju 
poreza na potrošnju koju će obveznici poreza plaćati po 
stopi od 1,5 posto. Pročelnica za financije i društvene 
djelatnosti Tamara Sergo istaknula je da kada je Grad 
2017. ukinuo porez, to je bila je mjera pomoći i potica-
ja ugostiteljima s obzirom na tadašnje povećanje stope 
PDV-a ugostiteljskoj djelatnosti. Kako je Vlada RH najavila 
smanjenje PDV-a s 25 na 13 posto, otvorila se mogućnost 
da se ponovnim uvođenjem poreza na potrošnju osiguraju 
stalni proračunski prihodi, a da se istovremeno ugostitelji 
previše ne opterete. Procjenjuje se da će uvođenjem po-
reza na potrošnju po stopi od 1,5 % u gradski proračun 
na godišnjoj razini biti uplaćeno milijun i pol kuna. Grad 
Opatija iz Proračuna pokriva niz poticajnih mjera za no-

ukratko

Sporazum o suradnji Opatije i Cangzhoua

Zamjenica gradonačelnika Opatije Vera Aničić potpisala je sa za-
mjenicom gradonačelnika Cangzhoa Liang Yinghuom Sporazum o prija-
teljstvu između grada Cangzhou i grada Opatije. Aničić je u prijateljskom 
posjetu kineskom gradu Cangzhou bila u pratnji počasne građanke Grada 

Opatije Liu Pilato Lying. Cangzhou je 
grad na istočnoj obali Kine, nosi titulu 
nacionalnog vrtnog grada i nacional-
nog kvalitetnog i šarmantnog grada. 
Na četrnaestom je mjestu u Kini pre-
ma nacionalnom BDP-u koji je 2018. 
iznosio 367,64 milijardi jena. Važna 
je zona ekonomskog i tehnološkog 
razvoja na državnoj razini, ima novu 
nacionalnu bazu za industrijske de-
monstracije, nacionalni pilot-park za 
industriju desalinacije morske vode, 
pilot park za reformu recikliranja i 
kinesku logističku eksperimentalnu 
bazu. (Lj.V.E.)

Opatijski učenici  
upoznali Kastavštinu

U okviru programa Zavičajna povijest koji svake godine UABA 
Grada Opatije provodi s učenicima

srednjih Opatijskih škola ove je godine organiziran posjet Kastavšti-
ni. Četrdesetak učenika sa svojim profesorima 8. studenog su krenuli u 
posjet kulturnim i povijesnim znamenitostima Kastavštine. Kod spome-
nika Partizanu na Rubešima dočekali su ih članovi UABA Kastav, a Ivica 
Rubeša istaknuo je značaj ovog spomenika i antifašističke borbe ovog 
kraja. Položen je vijenac te minutom šutnje odana počast svim poginulim 
u NOR-u, kao i žrtvama fašističkog terora i braniteljima u Domovinskom 
ratu Učenici su posjetili Muzej u Kastvu, a pozdravio ih je i zamjenik gra-
donačelnika Dean Jurčić koji je iskazao zadovoljstvo interesom mladih 
za upoznavanjem bogate povijesti našeg kraja. (K.T.)

vorođene, mlade obitelji, umirovljenike, 
ali i poduzetnike za poticaje kojima se 
godišnje izdvaja 1,2 milijun kuna. Usvo-
jena je i dopunjena i izmijenjena Odluka 
o načinu pružanja javne usluge priku-
pljanja miješanog komunalnog otpada 
i biorazgradivog komunalnog otpada 
i usluge povezane s tom javnom uslu-
gom. Odluku je predstavio pročelnik za 
komunalni sustav i zaštitu okoliša Filip 
Vlah naglasivši kako je Odluka dora-
đena u onim dijelovima na koje je bilo 
najviše prigovora građana. Provedeno je 
i Javno savjetovanje na koje je pristiglo 
7 primjedbi. Vijećnici su prihvatili i Pri-
jedlog imenovanja sudaca porotnika Žu-
panijskog suda u Rijeci, na mjesto kojih 
su imenovane Livija Škrinjar i Andrea 
Vignjević. (K.T.)

Obilježen blagdan  
Svih svetih

Na blagdan Svih svetih građani su se na grobljima u Opatiji i oko-
lici prisjetili svojih najmilijih te ih ukrasili cvijećem i zapalili svijeće. 
Polaganjem vijenaca i paljenjem svijeća delegacija Grada Opatije na 
čelu sa zamjenikom gradonačelnika Emilom Priskićem obilježila je 
blagdan Svih svetih kod spomenika poginulih hrvatskih branitelja, na 
groblju Opatija te grobljima u Voloskom, Klani, Lovranu i Poljanama. 
U delegaciji su bili i roditelji poginulih branitelja u Domovinskom ratu, 
predstavnici opatijske UABA-e, predstavnici udruga proizašlih iz Do-
movinskog rata, policije, vojske, i drugi koji su odali počast i prisjetili 
se svih onih koji više nisu s nama. (K.T.)

Otvorena Poučna 
staza Veprine

Edukacijska staza ljekovitog bilja – Staza Veprine 
svečano je otvorena uz prigodni program učenika Po-
dručne škole Veprinac i mališana Dječjeg vrtića Opatija 
Veprinac te govore Rajka Ukića iz KD Leprinac i Udruge 
Stari put, Maria Zaccarije, arheologa i člana Udruge 
Dragodid, Zorice Sergo iz MO Veprinac i KD Leprinac, 
Fredija Glavana, ravnatelja Osnovne škole „R. K. Jere-
tov“, učiteljice PŠ Veprinac Sanje Albaneže, rendžere 
PP Učka Filipa Starčevića i Ivana Živadinovića te 
dječjeg gradonačelnika Vite Juričića. Ova šetnica je 
stara staza koja vodi od crkvice svete Jelene do crkve 
svete Marije u Starom gradu Veprincu. Stazu je simbo-
ličnim rezanjem grančice službeno otvorio dječji gra-
donačelnik Vito Juričić. Rendžeri PP Učka upoznali su 
mališane s pravilima ponašanja u šumi, primjerice da 
ne beru bilje, već ga slikaju i da ne bacaju smeće te su 
odabrali tri mala rendžera koja će brinuti o stazi. Oni su 
učenici PŠ Veprinac Izabela Zaletel, Luka Lade i Vito 
Juričić. (K.T.)
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Opatijsko susjedstvo u Beču
Opatijska ekološka udruga Žmergo 

nositelj je projekta Susjedstvo Opatija u 
okviru 27 susjedstava EPK - Rijeka 2020. Za 
opatijsko je susjedstvo, sukladno tradiciji i 
postojećim sponama, izabrana austrijska 
metropola Beč. Žmergo će, u suradnji s Gra-
dom Opatijom, tijekom ove i iduće godine 
provesti nekoliko projekata i manifestacija 
u sklopu riječke titule Europske prijestolni-
ce kulture. Na sastanku u Odjelu za zaštitu 
okoliša bečke Gradske uprave, na kojem su 
prezentirana bečka iskustva zaštite okoliša 

i održivog razvoja, sudjelovale su članice 
Udruge Žmergo na čelu s Helenom Traub, 
voditeljica Projekta 27 susjedstava tvrtke 
Rijeka 2020 Branka Cvjetičanin i vodite-
ljica Odsjeka za društvene djelatnosti Grada 
Opatije Zlata Torbarina. Tijekom održa-
nih radionica opatijska je ekipa od bečkih 
domaćina imala priliku saznati detalje o 
programu ÖkoKauf Wien koji je program za 
održivu javnu nabavu, a zahvaljujući kojemu 
je Grad Beč uspio smanjiti emisiju ugljičnog 
dioksida za čak 15.000 tona godišnje. (K.T.)

Doris kuhala u Crvenom križu
Poznata opatijska me-

dijska kuharica Doris Vlah 
sa svojim pomoćnikom Želj-
kom Ćikovićem, u sklopu 
projekta Dnevni boravak 27 
susjedstava  EPK - Rijeka 
2020, okupljene je građane i 
aktiviste Crvenog križa u nji-
hovim prostorijama iznenadi-
la kreativnim jelima. Kuhala 
se pjenica od sira i tartufi, 
opatijske štruklice, gulaš iznenađenja i torta Čokolina. Svoju je autorsku volon-
tersku priču okupljenima predstavila Loredana Bradaschia. Smisao projekta 27 
susjedstava, koji je prvotno zamišljeni kao upoznavanje ljudi iz 27 većih ili manjih 
sredina zemalja Europske unije, ujedno i druženje unutar susjedstava kroz razne 
edukativne programe i predavanja pa je i ovaj gastro-društveni događaj zamišljen 
u tom smjeru. Opatijsko susjedstvo ostvaruje projektnu suradnju s Gradom Bečom, 
a nositelj cijelog projekta je Ekološka udruga Žmergo. (LJ.V.E.)

Sportske igre članova  
UABA-e i UDVDR-a

Udruga dragovoljaca i veterana Domovinskog rata Ogranak Opatija bila je domaćin 
4. Sportskih igara održanih 9. studenog na Boćariji u Iki. Susret su otvorili predsjed-
nik UDVDR-a Marko Lovretić i predsjednik opatijske UABA-e Bruno Starčić istaknuvši 
kako je ovo, sada već tradicionalno druženje, veliko priznanje svim sudionicima te je 
jedinstvena takva manifestacija u Hrvatskoj. Na Sportskim igrama sudjelovalo je oko 
80 članova koji su se natjecali u disciplinama boćanje, briškula i trešeta, šah, pikado, 
streljaštvo i mora japoneza te potezanju konopa koji je bio revijalna disciplina. Nakon 
završenog takmičenja i podjele medalja proglašen je i sveukupni pobjednik, a to je ove 
godine bila ekipa UDVDR Opatije koji su zaslužili prijelazni pehar. Druženje je nastavljeno 
uz fažol i pjesmu. (K.T.)

Zero Waste Blue info dan Partyji u Klubu Gervais
Nakon niza uspješnih partyja odr-

žanih u Klubu Gervais uz Andrea Olivu, 
Petra Dundova, Lucu Montecchija, 
System Divinea, Ane Antonove, Ivana 
Mastermixa i brojnih drugih, krenuo 
je novi ciklus programa za mlade. Prvi 
jesenski party u listopadu doveo je  jed-
nog od najuspješnijih hrvatskih DJ-a 
i producenata elektroničke glazbe DJ 
Mariana Mateljana, uz kojeg su nastu-
pili i DJ Dino Jukić, DJ Marcel i DJ Soulfreq. Program je nastavljen u studenom kada su 
gostovali Ian F., Boo Dale, Marcel i Ani. Ovi su partyji produkt uspješne suradnje mladih 
Opatije okupljenih oko projekta Liminal i Festivala Opatija koji im pruža podršku. (K.T.)

Info dan na kojem 
je predstavljen projekt 
Zero Waste Blue održan 
je 5. studenog u maloj 
dvorani Centra Gerva-
is. Projekt Zero Waste 
Blue Grad Opatija pro-
vodio je godinu dana u 
suradnjia s devet par-
tnera iz Italije i Hrvatske te mnogim drugim 
dionicima: različitim udrugama, organizato-
rima sportskih manifestacija, komunalnim 
društvima, medijima i sportašima. Kroz pro-
jekt su organizirani pilot sportski događaji: 

Hrvatski festival sportske rekreacije u nordijskom 
hodanju i pješačenju te biciklistička utrka King of 
Učka. Projekt je financiran iz programa INTERREG 
ITALIJA-HRVATSKA,  a ukupna vrijednost projekta 
iznosi oko 860 tisuća eura. (LJ.V.E.)

Slovnik kastavskega govora 

Predstavljanje knjige „Slovnik kastafskega govo-
ra“ autorice Cvjetane Miletić održano je 8. studenog u 
Vijećnici Grada Kastva. Knjiga sadrži 720 stranica s oko 
10.800  leksikografski obrađenih riječi kastavske sku-
pine govora, a nakladnik je Udruga Čakavski senjali iz 
Kastva. Knjigu su uz autoricu predstavili predsjednica 
Udruge Čakavski senjali Dragica Stanić, urednica dr.sc. 
Ivana Eterović te recenzentica dr.sc. Sanja Zupčić, kao i 
Vlasta Sušanj Kapićeva i prof. dr. Rajka Jurdana Šepić. 
„Izravan je doprinos ovog djela zabilježeno leksičko 
blago, a neizravan osiguravanje obimna i dragocjena 
korpusa za raznovrsna jezična istraživanja na svim 

jezičnim razinama, naroči-
to akcentuacije“, istaknuto 
je na predstavljanju. Rječnik 
kastavskoga govora referen-
tno je djelo koje će koristiti ne 
samo visokoprofilirani struč-
njaci na specijaliziranim stu-
dijima već će zasigurno naći 
svoje mjesto u svakoj narod-
noj knjižnici, biti nezaobilazan 
studentski priručnik, nastavni 
materijal na svim razinama 
obrazovanja interesantan i 
brojnim školama te svakako 
izuzetno zahvalna građa koju 
će ne samo svaki Kastavac već 
i govornik sjeverozapadnih 
čakavskih govora, posebno 
onih liburnijskih, htjeti imati 
na svojoj polici. (K.T.) 
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Glazbena tribina u Opatiji
U Opatiji je od 7. do 10. studenog održana 56. glazbena tribina Opatija. Umjet-

nički voditelj Tribine, Tibor Szirovicza, ovogodišnju je Tribinu posvetio suradnji 
sa švedskim i francuskim umjetnicima, a njezin je program obuhvatio i veći broj 
praizvedbi. Inozemni gosti skladatelji bili su Andys Skordis (Cipar/Nizo-
zemska) i Bruno Giner (Francuska), a moglo ih se upoznati kako na koncertima, 
tako i u razgovorima s umjetnicima, najproduktivnijim elementom Tribine u smislu 
povezivanja hrvatskih i stranih umjetnika i ansambala. U off programu svojim se 
solo nastupom predstavio pijanist M. Meštrović, a nastavljen je i projekt radionice 
suvremene glazbe za studente-instrumentaliste u koju su uključeni studenti svih 
Muzičkih akademija u RH. Tribinu je obilježio i nastup Simfonijskog puhačkog orke-
stra Oružanih snaga RH, uz slobodan ulaz na sve programe. (A.V.)

Litavski suci posjetili Grad Opatiju

U Gradu Opatiji održan je prijem i prezentacija za izaslanstvo sudaca Regionalnog 
Upravnog suda Vilniusa, glavnoga grada Litve, koji su organizirani kao dio studijskog borav-
ka na Upravnom sudu u Rijeci, a u sklopu programa razmjene za sudske vlasti koji provodi 
Europska unija. Članovi litavskog izaslanstva bili su predsjednica Regionalnog Upravnog 
suda Vilniusa Jolanta Malijauskienė i suci Rūta Miliuvienė, Beata Martišienė, Gedimi-
nas Užubalis i Eglė Žulytė-Janulionienė, a Grad Opatiju su posjetili u pratnji svoga doma-
ćina, predsjednika riječkoga Upravnog suda Alena Rajka. Goste je pozdravio gradonačelnik 
Grada Opatije Ivo Dujmić, a prezentacije o ustroju lokalne samouprave u Hrvatskoj i Gradu 
Opatiji održale su Mia Cvjetić i Marija Randić iz Grada Opatije. Nakon prezentacije gosti iz 
Litve i opatijske gradske službe razmijenili su iskustva iz svoje svakodnevne prakse te je 
gostima organiziran razgled Opatije uz turističkog vodiča. (Lj.V.E.)

ukratkoukratko

Mladež DVD-a ugostila  
prijatelje iz Osijeka

Članovi mladeži DVD-a Opatija ugostili su prijatelje i kolege iz osječkog do-
brovoljnog vatrogasnog društva “Retfala”. Ovo druženje predstavlja nastavak vi-
šegodišnjeg prijateljstva i suradnje članova ovih dvaju društava te uzvratni susret 
nakon što su Retfalci 2017. godine ugostili Opatijce te im pokazali ljepote Slavonije. 
U dvodnevnom druženju U Opatiji domaćini su gostima pokazali dio ljepota našeg 
kraja. (K.T.)

Broj obrta u porastu
Na sastanku čelnika gradova i općina s područja Liburnije i Udruženja obrtnika 

Opatija jedna od tema bila je suradnja lokalne samouprave i UO Opatija tijekom 2019. 
godine. Ocijenjeno je da po tom pitanju sve funkcionira iznimno dobro te se i u 2020. 
godini planira nastavak svih programa. Posebno raduje podatak da je broj obrta u kon-
stantnom rastu u svim JLS-ima, tako da je u odnosu na kraj rujna 2018. kada je bilo 
otvoreno 888 obrta, broj obrta u godinu dana porastao na 913 ili 25 obrta više. Na ovu 
su pozitivnu statistiku svakako utjecale mjere za poticanje obrtništva i poduzetništva 
na čitavom području Liburnije, istaknuto je na sastanku. (LJ.V.E.)

Besplatne frizure  
za Smajliće

Vlasnica frizerskog salona „Tessa“ Tereza Kolaj 
poklonila je članovima opatijskih Smajlića koji dje-
luju pri Udruzi osoba s invaliditetom Grada Opatije 
besplatno šišanje i friziranje. 

- Za osmijeha naših Smajlića najčešće je do-
voljna sitnica, ali samo ako dolazi iz srca. Nešto 
od srca i srcem ovim je mladima s intelektualnim 
teškoćama poklonila i vlasnica frizerskog salona 
„Tessa“. Bez obzira na gužvu redovitih mušterija 
u salonu, djelatnice su im poklonile punu pažnju 
i napravile im “wow“ frizure. Malo je reći da su 

Koncert  
u Zajednici Talijana

Zajednica Talijana Opatija je, u suradnji sa Associ-
azione Piano Friuli-Venezia-Giulia, 12. studenog u Vili 
Antonio organizirala solistički koncert mladog poljskog 
pijanista Tymoteusza Jana Biesa. Ovaj se talentirani 
višenagrađivani 22-godišnji glazbenik opatijskom 
auditoriju predstavio zahtjevnim programom sastav-
ljenim od odabranih djela F. Schuberta, F. Chopina i 
K. Szymanowskog. Opravdavši reputaciju koja ga pra-
ti, Tymoteusz je osvojio srca svih prisutnih i potvrdio 
opatijsku Zajednicu Talijana kao ozbiljnog partnera u 
kreiranju naše kulturne ponude. (A.V.)

se osjećali kao pravi frajeri i frajerice, puni sa-
mopouzdanja i sreće. Od srca hvala svima iz fri-
zerskog salona „Tessa“ što su našim Smajlićima 
izmamili osmijeh na lice, istaknula je voditeljica 
Smajlića Ivana Jeletić Bošnjak. (K.T.)
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opatijski vremeplov

N
etom završeno svjetsko 
atletsko prvenstvo u Du-
baiu nagnalo me pod-
sjetiti drage sugrađane 
na ustrajnost nekolicine 
zaljubljenika u atletiku 

iz vremena drugog svjetskog rata 
koji su jednostavno osnovali svoj 
klub i vrijedno trenirali trčanje, 
skakanje i bacanje. Službeni zapisi i 
registracije ne postoje jer nisu ima-
li, kao i svaka mladost, vremena za 
birokratska nadmetanja, moguće 
odbijenice, korekcije, diktirano 
usklađivanje s tadašnjim režimom 
opterećenim i prestrašenim neiz-
vjesnom ratnom zbiljom. Dakle, 
ne radi se o nemaru, jer okolnosti 
svakako opravdavaju događanje 
datirano iz vremena Drugog svjet-
skog rata. Doskočili su oni i tome 
izradom propisnika kako bi njiho-
vi treninzi imali istinski odgovoran 
pristup, a tako su ga i odrađivali.   

Jedan dio njihovih redovnih 
aktivnosti naših zaboravljenih 
atletičara odvijao se na središnjem 
travnatom djelu gornjeg parka, 
nama znanom od starijih kao 
“Parko Margerita”. 

Evo usputno jedna često spo-
minjana pošalica kako su tadašnji 
mladići, vičniji talijanskom na-
vodno vabili djevojke na slabo na-
učenom njemačkom jeziku:

“Komen zi hir in parko margarin,
komen zi hajte brageše kalajte!”

Danas bi možda taj slogan spadao u čisti sek-
sizam, ali evo tako da ne padne u zaborav.

Daleko od očiju javnosti, skupina željna 
nadmetanja revnosno je uvježbavala atletske 
discipline. Gornja cesta, tada Garibaldijeva, 
danas Nova Cesta, na kojoj u to vrijeme prome-
ta gotovo da i nije bilo, konačno je prekrivena 
novim asfaltom i crno bijelo obojenim ivičnja-
cima. Tako zbigecana opijala je zaljubljenike 
trčanja poput morskih sirena iz Homerove 
“Odiseje”. Gornja cesta je postala trening baza 
za uvježbavanje brzinskog trčanja na kratke 
dionice. Trčalo se od “Njemačke Crekve” pa 
do prvog zavoja kod garaže i natrag, a znalo se 
koristiti u produžetku i drugu dionicu nakon 
garaže do oštrog zavoja nad “potokon”.

Kroz povremena interna nadmetanja u gor-
njem parku ti mladići bi provjeravali postignuća 
stečenih vještina u izvođenju bacanja (kugle, 
diska, koplja) i skokova (uvis, udalj, troskok i s 
motkom - bambusom), dok bi se trening i što-
ping trčanje kratkih dionica izvodio na gornjoj 
cesti. 

Nakon tih kontrolnih rivalstva vježbalo bi se 
češće i odgovornije u nadi nekakvog skorašnjeg 
javnog natjecanja ne bi li ispunili svoj nažalost 
nedosanjali san kojeg je u vihoru sve žešćih rat-
nih zbivanja Fortuna zaobišla.

Oslobođenje, kako to gordo zvuči, razbilo 
je skupinu sanjivih opatijskih atletičara na esu-
le - izbjeglice i prognanike. Novo vrijeme, nov 
impulsi optimistične mladosti, tzv. obnova, 
podarila je Vinka Šorlija u srazu s Joži Bilekom 
i nekolicinom mladića da iskaže svoje atletsko 
umijeće, svoj san. Ali, samo nedostatan san. Bez 
njihovih kritičkih pogleda u svakom nadmeta-
nju osjećao je Vinko neispunjeno zadovoljstvo, 
jer jako mu je nedostajalo prisustvo njegovih 
Opatijaca  Bertija, Adija, Abelarda... 

Na igralištu “Zert” (baš na djelu današnje 
male pozornice), tada prostor između kupališta 
“Lido” i tenis igrališta održano je 20. listopada 
1946. godine natjecanje u atletskim disciplina-
ma. Skok u vis škarama izvodi Vinko Šorli dok se 
u pozadini, uvijek ležeran, za skok priprema Joži 
Bilek. Samo u ovom kadru ima 37 glava vedrih 
pogleda koji pomno prate da li će letvica pasti 
ili se samo zatresti i ostati? Među dječurlijom u 
publici, koji imaju danas osamdesetak godina, 
sigurno se neki prisjećaju takvih revijalnih na-
tjecanja.

 Piše DRAGAN KINKELA 

Naslovnica propisnika atletske družine

Zaboravljeni 
opatijski atletičari

 Vinko Šorli na ljetnoj skače škarice uvis (1946.)

U niskom startu: B. Stoppani i A. Mastnik (1941.)

Završnica trke:  A, Hakel, V. Šorli i B. Soppani (1941. g)

Bacanje koplja od bambusa: V. Šorli (1941.)

Ljevoruki Adi Hakel baca kuglu (1941. g)
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tržnica

U pečenjarnici Buco 
na opatijskoj placi 
nije rijetkost vidje-

ti uz domaće stanovnike i 
strance. Njezin vlasnik Va-
nja Jakumatović kaže da ljeti 
imaju turiste od kojih neki 
deset, pa i više godina ovdje 
dolaze popiti kavu ili nešto 
pojesti, a dođu im i novi. 
Ono što je karakteristično 
za ovaj ugostiteljski objekt 
koji radi već dvadeset i dvi-
je godine, je da je posebno 
omiljen među lokalnim sta-
novnicima, a tko sve i zbog 
čega dolazi u njega, ispričao 
je njegov vlasnik.

 Piše LIDIJA LAVRNJA 

Na bakalar kod Bucota

Vanja Jakumatović
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Već u rano jutro naši prvi 
posjetioci su placarice, ribari, 
ugostitelji i prodavači. Nakon 
njih, ovamo dođu ljudi koji su 
već obavili kupnju na placi, ili 
tek namjeravaju. A ima i onih, 
koji jednostavno vole ovdje 
popiti kavu ili neko piće. Do-
lazi nam dosta penzionera, a 
znaju doći i familije s djecom. 
Kao i u obližnjem kafiću Ba-
rić, i kod nas su najbrojniji 
gosti lokalni stanovnici. Za 
ljude koji odluče kod nas 
pojesti nešto za marendu ili 
ručak, osim jela s roštilja i fri-
ganih riba, svaki dan imamo i 
jedno kuhano jelo. Naši gosti 
naročito vole frigane inćune, 
papaline, srdelice i lignje, ali 

i naše banjalučke ćevapčiće i 
hamburgere, te kuhana jela. 
Kako ima ljudi koji petkom 
neizostavno jedu ribu, tada 
osim friganih, napravimo i 
bakalar na gulaš. Tko pože-

li može neko jelo ponijeti 
i doma, a cijene porcija su 
uglavnom od trideset do četr-
deset kuna

Objašnjava da i on oboža-
va ćevapčiće koje rade po ba-
njalučkoj recepturi, jer je na 
njima odrastao, voli kuhana 
jela, ali i ribe, posebno srdeli-
ce. Za potrebe pečenjare osim 
što ima dobrog dobavljača 
mesa, blizina place i ribarnice 
osigurava im da imaju svježe 
ribe i povrće. Drago mu je da 
osim domaćih ljudi i stranci 
cijene ono što rade, jer kada 
im u recenzijama daju visoke 
ocjene, uvijek ističu da je to 
zbog toga jer nude ono što je 
dnevno i domaće.

(5. listopada – 30. listopada): 
Marija Popović, rođ. Guberina 
(87), Maria Grabar (89), Du-
bravko Jergović (60), Dinka Fe-
ketija, rođ. Lukačević-Verenac 
(87), Brigita Črnja, rođ. Dubac 
(83), Borut Čičin-Šain (73)

matični  Pripremila KRISTINA STANIČIĆ 

12. listopada: Ivon Marija 
Višić i Martin Dedaj, Ivona 
Dizdarević i Mateo Premuš; 
15. listopada: Sara Karavanić 
i Marko Zamlić; 16. listopada: 
Ivana Aničić i Marko Matišić; 
19. listopada: Maria Primo-
rac i Silverio Marić, Leonora 
Križman i Robert Frlan, Iva Ju-
stinić i Denis Juraga, Angeliki 
Eva Dioukas i Krešo Volarić, 
25. listopada: Verena Maria 
Steindl i Robert Deixler; 26. 
listopada: Roberta Dešman i 
Jasmin Jaklin, Ivana Golubić 
i Željko Birkić, Nataša Maslić 
i Raul Blečić.

vj
en

ča
ni

um
rl

i

Borut Čičin-Šain

in memoriam

(1946. – 2019.)

Poznati hrvatski jedriličar, zva-
njem građevinar specijaliziran 
za pomorsku i podmorsku 

gradnju, poduzetnik, te član Grad-
skog poglavarstva s početka 2000-ih, 
Borut Čičin-Šain preminuo je 30. 
listopada. Kao dvanaestogodišnjak 
počeo je jedriti u JK Jadran iz Opa-
tije, a ljubav prema jedrenju i moru 
obilježila je čitav njegov život. Veliki 
dio svoje mladosti natjecao se pod 

jedrima malih klasa, nakon čega je 
prešao na krstaše, a otvorio je i svoju 
školu jedrenja kroz koju je tijekom 
sedam godina prošlo gotovo sedam-
sto polaznika. Jedan je od osnivača 
ACI-ja 80-ih, pokrenuo je udrugu 
za spašavanje na moru Mare No-
strum Croaticum, te je bio aktivan 
u Hrvatskom jedriličarskom savezu.  
U sklopu UN-ova programa tije-
kom 1976. i 1977. godine bio je u 
Velikoj Britaniji na specijalizaciji iz 
rješavanja otpadnih voda i podmor-
ske gradnje, početkom 80-ih bio je 
voditelj posebne inženjerske grupe 
za podmorje, a organizirao je i izo-
brazbu pedesetak Hrvata za servisi-
ranje elektronike u Velikoj Britaniji. 
Kao član Gradskog poglavarstava 
našega Grada posebno se zalagao za 
sportski život u gradu, promicao je 
sport i isticao koliko je važno baviti 
se njime, a osobito za djecu i mla-
de ljude. Promicao je ideje i vrijed-
nosti koje su u njega utkali njegovi 
roditelji sportaši. Njegov je otac bio 
veslač, vaterpolist i jedriličar, jedan 
od utemeljitelja „Galijole“, a majka 
se bavila petobojem.
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B
io to Terminator ili koman-
dant Data iz Zvjezdanih sta-
za, C-3PO, Limeni čovjek iz 
Oza ili Bender iz Futurame, 
roboti su često prikazivani 
u filmovima s ljudskim obli-

kom ili osobinama. Kako stojimo s 
potencijalno najboljim i najopasnijim 
izumom modernog vremena pročitajte 
u nastavku…

Svaki znanstveno-fantastični 
roman, knjiga, film i serija koja 
imalo drži do sebe ima u svo-
joj fabuli barem jednog robota. 
Mogu sličiti ljudima, mogu izgle-
dati kao kante za smeće, imati 
ruke, kliješta ili kotače. A ako su 
loše raspoloženi, iz očiju im svi-
jetli crveno… To su samo neki 
od stereotipova koje susrećemo 
kad se povede priča o robotima. 
Istina je, zasada, bitno drukči-
ja. Roboti su strojevi svakakvih 
oblika i veličina koji nam poma-
žu u svakodnevnim radnjama, 
no uslijed napretka u robotici na 
skoro dnevnoj bazi stvari se 
ubrzano mijenjaju.

Da li namjerno ili slu-
čajno, roboti se u književ-
nim djelima i filmovima 
uvijek vezuju uz nekakve 
zle namjere i pretežito rade 
na uništenju čovječanstva ili 
barem njegovom porobljavanju. 
Rijetki su slučajevi kada su ro-
boti pozitivni ili barem neutralni 
likovi. Ta fama ih prati od kad je 
češki pisac Karel Čapek u svom 
romanu R.U.R. prvi koristio ri-
ječ robot, zasigurno nije oče-
kivao koliki uspjeh će ta riječ 

završava. U Opatiji su nedavno održane dvije konferencije na kojima 
se na velika vrata najavio ulazak robota u dva tipično ljudska sekto-
ra: sektoru zaštite i sektoru turizma. U prvom slučaju se unutar pet 
godina predviđa masovna upotreba robota zaštitara koji će po trgo-
vačkim centrima krstariti i čuvati posjetitelje od lopova, kradljivaca 
i terorista. Opremljeni senzorima i raznim detektorima te podrškom 
silnih kamera postavljenim posvuda u objektu, biti će u stanju pre-
poznati i na vrijeme onesposobiti zlonamjernika kako bi Vaše sho-
pping iskustvo ostalo savršeno. Na polju turizma se već u nekoliko 
europskih hotela koriste roboti koji u sobe dostavljaju hranu i piće, 
dopremaju prtljagu do sobe te daju upute gostima. Razumiju upite i 
na njih odgovaraju, a čak se i sami koriste liftom i vraćaju se na bazu 
radi punjenja. Tvrtke koje ih uvode hvale njihovu predanost radu i 
tvrde da omogućavaju osoblju hotela da se bavi kreativnijim poslom 
(možda pod time misle traženje novog radnog mjesta, ali nije bilo 
odgovora na taj komentar) i time stvaraju bolje iskustvo za goste, a 
usput smanjuju troškove hotelskoj tvrtki. Hmmm…

No, nije sve tako crno. Robotika, znanost koja se bavi izučava-
njem fenomenologije robota i njihovog utjecaja na društvo, iznjedri-
la je robote koji pomažu u kritičnim situacijama. Na polju medicine 
roboti omogućavaju operacije kod kojih je doktor koji operira uda-
ljen i na tisuće kilometara od pacijenta. Mikroskopski veliki nanoro-
boti koji će popravljati ljudsko tijelo iznutra samo što nisu. Robotski 
usisavači čiste i peru kuću dok Vas nema, a pametni medicinski sen-
zori prate vitalne znakove kod bolesnih i po potrebi pozivaju liječni-
ka. Autonomni automobili već se duže vrijeme testiraju i polako uvo-
de na ceste, uz obećanje povećane sigurnosti na cestama. Ima još na 

tisuće primjera gdje su roboti donijeli poboljšanja ili 
će ih tek donijeti. A da bi nove generacije otišle ko-
rak dalje i nastavile razvoj robotike, u škole se uvodi 

robotika u sklopu STEM (science, technology, enginee-
ring & mathematics odnosno znanost, tehnologija, inže-

njerstvo i matematika) principa. Učenici već u nižim 
razredima uče programiranje robota kako bi kasnije 
u životu bili spremni na izazove koji tek dolaze. Ob-

razovanje u ovom smislu velik je ulog u tehnološko 
napredovanje društva, a znanja i kompetencije mogu dati 

veliku prednost pri zapošljavanju mladih stručnjaka svih razina.
Više nije pitanje da li roboti dolaze, oni su već tu. Da li će biti 

nama na usluzi na korist ili ne, tek ćemo doznati. Iskustvo SF knjiga 
i filmova kaže da najvažnija stvar koju robot mora imati je – tipka za 
gašenje!

doživjeti na planetarnoj razini. 
U svom djelu je opisao meha-
ničke radnike koji „rabotaju“ tj. 
rade (od čega je i nastala riječ 
robot). I već u prvom književ-
nom pojavljivanju, nezadovolj-
ni svojim statusom u društvu 
roboti se pobune i uništavaju 
čovječanstvo. Nije loše za prvi 
puta, ha? Činjenica je da se ro-
bota u pravilu ljudi plaše jer ih 
se redovito reklamira kao ide-
alnog radnika – mogu raditi 24 
sati dnevno, ako se pokvare ih 
se popravi ili zamijeni novima 
bez otpremnine i ne traže plaću. 
I upravo je ta klasna borba pota-
kla najviše antipatija prema me-
talnim čudima tehnologije koji 
nisu skloni učlanjenju u sindi-
kate da bi očuvali svoja prava.

U stvarnosti, roboti su stro-
jevi koje se programira da izvrša-
vaju naredbe i izvode radnje koje 
se ponavljaju – najbolji primjer 
za to su strojevi koji sastavljaju 
automobile u tvornicama. Nji-
hova točnost i brzina u stvaranju 
savršenog vara svaki put nadilazi 
sposobnost svakog ljudskog dje-
latnika. Druga situacija je kada 
se robote koristi za izvršavanje 
radnji koje su preopasne za lju-
de. Kada je oštećenja na reakto-
ru u Fukushimi trebalo pregleda-
ti poslani su daljinski upravljani 
roboti kako se ne bi ugrožavali 
ljudski životi.

Činjenica da ih se sve više 
koristi u svakodnevnom životu 
i poslovnom okruženju zabri-
njava sve veći broj stručnjaka. 
Robotizacija poslovnih pro-

cesa dosad je najvidljivija u 
industriji, ali tu priča ne 

Roboti dolaze Piše DAVID KURTI 

techno kantunić
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do 20. 4. 2020. - Modni ormar ca-
rice Sisi, Izložba Mónike Czédly, 
Švicarska kuća, otvoreno svakod-
nevno od 17 do 21 sat, vikendom 
od 10 do 12 sati i od 17 do 21 
sat, osim ponedjeljkom. Cijena 
ulaznice je 20 kn, a djeca do 18 
godina imaju slobodan ulaz.

Studeni

informator

do 20. 4. 2020. - Modni ormar 
carice Sisi, Izložba Mónike 
Czédly, Švicarska kuća, otvoreno 
svakodnevno od 17 do 21 sat, 
vikendom od 10 do 12 sati i 
od 17 do 21 sat, osim pone-
djeljkom. Cijena ulaznice je 20 
kn, a djeca do 18 godina imaju 
slobodan ulaz.

Vereno d.o.o., M. Tita 162/3 • Radno vrijeme: 8.00 – 17.00 sati
Subotom: 8.00 - 13.00 sati • Tel: 711-091; Mob: 091-577-8659

na Slatini

- "PLANTELLA" PROGRAM ZA VRT I CVIJEĆE
- NIJANSIRANJE BOJA ZA ZIDOVE , DRVO I METAL
- VRTNI ALAT I PRIBOR
- MREŽE PROTIV KUKACA I KOMARACA
- ODVLAŽIVAČI ZRAKA I PUNJENJA

POSJETITE  NAS !

ŽELJEZARIJA VERENO

Predavanja za roditelje Kolibrića 
Niz predavanja za roditelje održat će se kra-

jem studenog i u prosincu u prostorijama Društva 
„Naša djeca“, a u sklopu rada Radionice/igraoni-
ce Kolibrići i Kolibrići plus za djecu s teškoćama 
u razvoju – 28. studenog u 16.30 h  Igra ili učenje? 
te 10. prosinca u 16.30 h Kako postavljamo osob-
ne granice, a u sklopu projekta „Uključi maštu, 
isključi Internet” uz podršku Primorsko-goran-
ske županije 25. studenog u 17 h Djeca i rodite-
lji zajedno, aktivnosti koje nas čine bliskima i 2. 
prosinca u 17 h Mediji – kako nam mogu pomoći 
u izgradnji međusobnih odnosa. Kreativni rado-
vi nastali na radionicama bit će prezentirani na 
promotivnom štandu ispred tržnice 18. i 20. pro-
sinca. Aktivnosti Radionice/igraonice Kolibrići i 
Kolibrići plus za djecu s teškoćama u razvoju s po-
dručja Liburnije i okolice koja djeluje pri DND-
u Opatija financijski podržavaju Grad Opatija, 

Udruga osoba  
s invaliditetom 
zapošljava  
osobne asistente

Udruga osoba s invaliditetom 
Grada Opatije obavještava da ima još 
slobodnih mjesta za zapošljavanje 
osobnih asistenata. Zapošljavat će 
se osam osobnih asistenata na 4 sata 
radnim danom uz slobodne subote 
i nedjelje. Plaća iznosi 2 tisuće kuna 
plus trošak prijevoza, a svi zaintere-
sirani mogu se javiti u UOI Grada 
Opatije, Vrutki 6, kao i na broj mobi-
tela predsjednice Klaudije Dokozić 
091 260 3223. Osobni asistenti su 
zaposlenici udruge koji pomažu svo-
jim korisnicima, a korisnici su osobe 
s invaliditetom koje nisu u moguć-
nosti samostalno obavljati svoje po-
trebe te im u tome pomaže osobni 
asistent. Asistenti će se zapošljavati 
kroz natječaj Osnažimo mrežu osob-
nih asistenata na području Liburnije 
II financiran iz EU fondova za osob-
ne asistente. 

Prosinac
29. 11. - 1. 1. Cup Opatija 2019. 
Regata u organizaciji JK Opatija
29. 11. – 20:00 h – Kazališna 
predstava Velika zvjerka, Roger 
Rueff, Planet Art Zagreb, Centar 
Gervais
30.11. – 9:30 h - Hrvatski festival 
sportske rekreacije – Badmin-
ton, SD Marino Cvetković
7. 12. – Vološćanski predbožićni 
kup, regata u organizaciji JK 
Opatija
7. 12. – 10:00 - Mogu i ja, sport-
ske igre za osobe s invalidite-
tom, KŠR Gorovo, SD Marino 
Cvetković
13. 12. – 13:00, Prezentacija tu-
rističkog proizvoda Feel&Taste, 
Centar Gervais
13. i 14. 12. – 20:00 h – Stand 
Up: Ivan Šarić, Centar Gervais
14. 12. do 6. 1. - Zajednička izlož-
ba slika Duško Šibl i Željko Čurčić, 
Galerija - Atelijer Žana Boyd
14. 12. – 22:00 h – Predbožićni 
DJ Party, Centar Gervais
15. 12. – 11:00 h – Doručak s 
Djeda Mrazom, Hotel Gardeni-
ja, Restoran Veranda
28. 12. – 22:00 h – Opatija Fight 
Night 11, Klub Gervais

Promotivni štandovi  
Udruge osoba  
s invaliditetom
2., 6., 12., 13., 16., 19. i 23. prosinca 

od 9 do 13 sati ispred opatijske tržnice.

Općina Lovran i Primorsko-
goranska županija. Cilj pro-
jekta je poboljšanje kvalitete 
života djece s teškoćama u ra-
zvoju i njihovih obitelji kroz 
kreativne radionice za djecu, 
radionice poticanja senzorne 
integracije, individualan rad s 
djecom, kreativne i tematske 
radionice za roditelje i savje-
tovanja, tematska predavanja 
za roditelje i obilježavanje 
prigodnih datuma. U radu s 
djecom i roditeljima uklju-
čeni su educirani stručnjaci 
prof. psiholog, prof. reha-
bilitator, učiteljica razredne 
nastave.

ADVENT OPATIJA
29/11/2019 – 12/01/2020

29/11 u 17:00 Svečano paljenje gradske božićne dekoracije 
ispred Tržnice
29/11 – 02/01 ADVENT KOD ŠPORERA
BOŽIĆNI SAJAM
pon-pet: 12:00 – 23:00; sub-ned: 10:00 – 23:00
KUĆICA ORAŠARA I VILENJAKA - KREATIVNE  
RADIONICE, ANIMACIJA I PREDSTAVE ZA DJECU
29/11 - 20/12 
pon-pet: 16:00 – 19:00; sub-ned: 10:00 – 19:00 
21/12 – 02/01
pon-pet: 12:00 – 19:00; sub-ned: 10:00 – 19:00 
Glazbeni program svakog dana
01/12 – 12/01 LEDENA ČAROLIJA  
– KLIZALIŠTE I ADVENTSKE KUĆICE, Ljetna pozornica
01/12 – 12/01
pon-čet: 13:00 - 21:00; pet: 13:00-22:00, sub: 10:00-22:00, 
nedj. 10:00-21:00
Škola klizanja poon, sri, pet 15:00-18:00
ADVENTSKE KUĆICE 
pon-čet: 13:00 - 21:00; pet. 13:00 - 00:00, sub. 10:00-0:00, 
nedj. 10:00-21:00

GLAZBENI PROGRAMI
Petak i subota od 19:00
29/11 – 01/01 ADVENT NA MRKATE, Opatijska tržnica
20.12.-28.12. bogat raznolik program za sve generacije
24.12. Ludi Badnjak u Opatiji 9:00-3:00  
(Druženje s gradonačelnikom, klape, tamburaši, trubači, DJ)
30/11 ADVENTSKI vijenac NA SLATINI
19:00 Paljenje prve adventske svijeće
06 - 08/12 FESTIVAL ČOKOLADE 
Centar Gervais i ostale lokacije
Čokoladna čarolija - prezentacija, degustacija i prodaja čoko-
ladnih delicija, koncert Festivala Kvarner te glazbeni nastupi
13 - 15/12 BOŽIĆNA BAJKA U PARKU PRIRODE UČKA  
14/12 Božićna šetnja s Mariom Mlinarićem, 10:00 ispred 
Šporera (do Veprinca i natrag) 
31/12 DOČECI NOVE GODINE NA OTVORENOM
DJEČJI DOČEK NOVE GODINE NA LJETNOJ  11:00 
DOČEK ISPRED U.P. JURAJ ŠPORER: GROOVERSI  22:00  
DOČEK NA LJETNOJ POZORNICI UZ DELLBOYSE  22:00
DOČEK NA TRŽNICI: „OPATIJA TRIBUTE TO THE LE-
GENDS“: QUEEN REAL TRIBUTE, ABBA REAL TRIBUTE 
BAND I GOSTI
01.01.
12.00 Novogodišnja zdravica gradonačelnika
12:30 Portić Opatijski kukali – otvorenje kupališne sezone 2020.
Kompletan program Adventa u Opatiji na www.visitopatija.com

Besplatno parkiranje za osobna vozila subotom, nedjeljom i blagdanom na javnim površinama u Opatiji od 1. prosinca 2019. do 29. veljače 2020 (izuzev u zoni 0a i 0b).



Teple posteje 
od 0 do 24

E
vo čitan va novinah da je Hrvacka jako interesan-
tna bogatemi furešti kot zemja va koj bi oteli neš 
kupit za bivat kad greju va penziju. Ako san to ja 
dobro razumel mi njin pridemo kot neki starački 
dom – lepo, kot da već sami nismo dosti stari po-
kle oveh vali iseljavanja mladeh judi ki su morali 
poć va svet da normalno živu i ča zasluže. Evo gje-
dan malo stani ki se prodavaju po Opatije. Tuka 

blizu mene su po miljon i dveseto hiljad euri. A i drugdere 
su po si soldi. Boh nas očuvaj i majka božja! Da bi to mo-
gal kupit, mladi čovek bi moral va Irskoj delat sto i pedeset 
let. Znači moru nan prit samo jako bogati judi z jako velemi 
penzijami. 
Neki dan mi govori jedan baš o ten kako da za nas ni straha 
baš pofin tega. “Čuj – govori – tuka će prit živet bogatuni pa 
će neš bit! Tr’ staremu čoveku ne rabi puno!”. Mislin se ja va 
se – ti lepi moj niš ne razumeš! Klinac ne rabi niš staremu 
čoveku, a lepa beseda, a dohtor, a prva pomoć? Moraš poć 
samo pul dohtora va čekaonicu i videt ovi stareji judi ki su 
prišli samo se malo potužit aš ih niki više doma ne nasliša, a 
kamo još ako su zaspraven bolni. Da ne govorimo se drugo; 
ne mores dobit nanke majstora kad ti rabi ča storit od letri-
ki ili tišjara. Za deset let čitat ćemo va novinah naslovi kot 
“Penzioner pal kroz poneštru aš je otel popravit prošijanu” 
ili “Staricu ubila letrika kad je provala promenit šteker”, od 
ognja i kamini neću nanke govorit. Ja se već duje vreme šker-
can da će to bit nova sorta turizma – palijativni! Pod parolun 
“Pridite umret va Opatiju”! 
Niman ja niš protiv stareh judi al’ ne moremo tako mislet 
za naprvo. Već smo dobili dosti prišlići ki još nisu jako stari 
al’ njin već rabi vijagra pa skupa z ovemi našemi takovemi 
smirun neš njurgaju: smeta njin vatromet, jaka muzika, pasi, 
auti i ča ja znan ča se ne, aš samo žele mir. Pa onputa tisti 
zovu policiju za saki pir i koncert i najmanji šum. Ja imam 
već takovi susedi z Njemačke, Rusije i pitaj Boga s kuda, a ni 
neki domaći nisu niš boji. Osandeseteh let je po noće sopla 
muzika, po dane su se pilila dreva, a pasi su lajali non-stop. 
Da mi je nabavit neku snimku s tega vremena da čuju onsti ki 
onputa nisu bili tuka kako se živelo na vas glas. 

Ovo ča san sad napisal je više za oni ki još nisu jako stari, 
a oni ki su zaspraven stari kot rečimo naši furešti va pro-
sjeke, š njimi morda i ni nekega problema aš oni i onako 
više ne čuju. Ne znan ako san van to već povedel aš san 
već i ja pomalo star pa pozabin, al’ dosti san mislel o ten. 
Rečimo čin je malo jače sope muzika va nekoj oštarije, a 
doživel san to sto puti, zajeno neki zove policiju. A ki to 
zove policiju? Recepcioneri i njimi slični dežurni delavci 
ki ne moru spat aš furešti su ili gluhi ili su se prišli zabavit. 
A ti dežurni bi malo rada odspali na dele, aš njin se more 
pa bi oteli i malo mira. I tako san zmislel rješenje za opa-
tijski turizam ko san nazval “teple posteje od 0 do 24”. Pul 
nas bi morali prihajevat samo vnuki z nonami ili nonići. 
Vnuki bi navečer hodili vanka na fešte, kukurikali i zijali. 
Nonami i nonići to ne bi pačilo aš, kot ča smo već rekli, 
inako niš ne čuju. 
Još jedna stvar je važna kada j’ naš turizam po srede – naši 
furešti su jako malo po Opatije. Njih rano jutro stanu i zaje-
no ih stave va kurijeru pa ih peju na Plitvice ili va Postonjsku 
jamu ili na neki drugi izlet. I onputa, dragi vi, kad se nona 
ili nonić stanu za poć na izlet njegova vnuka ili vnuk greju 
spat va njiju teplu posteju! Tako se ostane va familije, jedna 
posteja dela duplo i si kuntenti. Navečer kad nonići pridu z 
izleta vnuk se stane, gre vanka i pusti mu posteju. Jedini ki bi 
se mogli bunit su dežurni delavci. A drugi Opatijci bi valda 
opet počeli delat va oštarijah i noćneh klubeh, pejat taksi, 
moglo bi se morda po noće ča i pojist pa bi si mučali aš bi 
imeli koristi od tega. 
Kemu got san to povedel rekal mi je da je to neš najboje 
ča je čul. I to su mi rekli judi ki se bave s turizmun. Malo bi 
morda još bil problem ča bi ovi mladi spali po dane pa bi 
teško bilo pobrojit “broj noćenja” ča inače Hrvati vole za 
ponemet, al’ i to bi se već nekako rešilo. A ja, i muzika bi 
morala bit kot ovista va Splite ili na Zrću, a uz tu muziku 
mladi da piju i nekakove sakramenske tableti. Onputa bi se, 
rečimo, moglo storit da četrtkun ili neki drugi dan va šeti-
mane za škerac nonići i vnuki zamene tableti. Stari bi malo 
švikali, a mladen bi pal tlak, cukar ili bi malo više curali. I 
Boh te veseli! Genijalno, ča ni? 

 Piše DRAŽEN TURINA 

stranica od šajeti



 Piše KRISTINA TUBIĆ ■ Snimio NIKOLA TURINA 

Kraj listopada i po-
četak studenog u 
Opatiji obilježili su 
sajmovi i konferen-
cije koje su okupile 

mnogobrojne posjetitelje i goste. U 
Sportskoj dvorani Marino Cvetko-
vić održano je peto izdanje sajma 
HoReCa Adria, na kojem je svoje 
proizvode i usluge predstavilo više 
od 90  vodećih hrvatskih i europ-
skih dobavljača za sektor turizma i 
ugostiteljstva iz Hrvatske i Europe. 
Sajam HoReCa Adria projekt je 
tvrtke Info Lab Mediji, izdavača ča-
sopisa Turizam Info. Kristalna dvo-
rana hotela Kvarner ugostila je tre-
će izdanje Hedonist – Gourmet & 
Wine Festivala vina i gastronomije 
koji je okupio je 60 pomno biranih 
vinarija iz svih krajeva Hrvatske te 
vrhunske chefove hrvatske i sloven-
ske kulinarske scene, a live cooking 
show, panel rasprave, degustacije i 
gala večera održani su u restoranu 
Bevanda i Amadria Park hotelima. 
Dvodnevni Sajam ezoterije održan 

uređajima u Hrvatskoj. U sklopu 
konferencije dodijeljena je i Velika 
nagrada sigurnosti te održan Prvi 
forum o privatnoj zaštiti. U kongre-
snoj dvorani GH Adriatic održa-
no je 27. savjetovanje ekonomista 
“Ekonomska politika Hrvatske u 
2020.” Uvodna predavanja održali 
su prof. dr. sc. Ljubo Jurčić, pred-
sjednik Hrvatskog društva ekono-
mista i predsjednica Republike Ko-
linda Grabar-Kitarović. 

Sajmovi i kongresi

je u hotelu Admiral, a na tride-
setak štandova posjetiteljima 
su ponuđeni artikli iz domene 
alternativne medicine, kristali, 
prirodna kozmetika, zdrava hrana 
i prigodna literatura, kao i razni 
iscjeliteljski tretmani te masaže. 
Amadria hoteli su već tradicional-
no ugostili Hrvatske dane sigurno-
sti. Kroz izlaganja, forume i panele 
menadžeri sigurnosti raspravljali su 
o novim oblicima sigurnosti, naj-
više o cyber napadima kojih je 45 
do 60 tisuća u sekundi prema svim 

Hedonist-Gourmet&Wine Festival

Hrvatski dani sigurnosti

HoReCa Adria

Ezoterija

Savjetovanje ekonomista


